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[00:00:00] 

[00:02:25] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Otwieram trzydziestą piątą sesję Rady Gminy Gródek. 

Proszę o spokój, koniec już. Stwierdzam, iż w sesji uczestniczy czternastu Radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Gminy Gródek może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Witam serdecznie Radnych Rady Gminy Gródek. Pana Michała Kozłowskiego Radnego powiatu 

białostockiego. Pana Wiesława Kuleszę, Wójta Gminy Gródek. Panią Lidię Waraksę, Zastępcę 

Wójta Gminy. Pana Romana Łozińskiego, Sekretarza Gminy. Panią Martę Popławską, Skarbnika. 

Pana Rafała Charkiewicza, Radcę Prawnego. Pracowników Urzędu Gminy. Witam serdecznie 

wszystkich Państwa. Wysoka Rado, przystępujemy obecnie do ustalenia porządku obrad 

trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek. Proponowany porządek obrad Państwo Radni 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie 

proponowanego porządku obrad? Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo. 

Chciałbym zaproponować tam, gdzie jest mowa w punktach dotyczących podejmowania uchwał. 

W dotychczasowym punkcie trzynastym wprowadzić projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy, w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Tu generalnie chodzi o to również, żeby tutaj 

mieć, żeby Wójt miał upoważnienia do wprowadzania środków do budżetu oraz dokonywania tych 

innych czynności w ramach i upoważniania osób, które by tym się zajmowały. I kolejny punkt, czyli 

czternasty też wprowadzić uchwałę w sprawie upoważnienia do załatwiania spraw z zakresu 

przyznania lub wypłaty świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. I tutaj też chyba Państwu wiadomo, o co 

chodzi. Chodzi o to, że osoby, które mieszkają, Ukraińcy, mieszkańcy... u których mieszkają, mają 

możliwość zwracać się do... z wnioskiem o wypłatę tam chyba po czterdzieści złotych 
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maksymalnie za to, że tam przebywają i te wnioski są rozpatrywane. I tu chodzi o to, że tym 

będzie się zajmować upoważniona, w tym przypadku, pani kierownik opieki społecznej. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Proponuję po dotychczasowym 

dwunastym punkcie zaproponowanego porządku obrad dodać punkt: rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Kto z Pań i 

Panów Radnych jest za dokonaniem zmiany dzisiejszego porządku obrad poprzez dodanie po 

dotychczasowym dwunastym punkcie porządku obrad punktu „rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa”? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za proponowaną zmianą opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa nie wstrzymał się od głosowania. 

Proponuję po dodanym do porządku obrad punkcie „rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa” dodać punkt „rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania spraw z zakresu przyznania lub wypłaty 

świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy”. Kto z Państwa Radnych jest za? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania 

ogłaszam, iż za podjęciem zmian w porządku opowiedziało się trzynastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa nie wstrzymał się od głosowania. Brak jednego głosu. 

[00:07:43] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) W związku z wprowadzeniem zmian do 

zaproponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji Rady Gminy odczytam projekt porządku obrad 

uwzględniający wprowadzone zmiany. Punkt pierwszy, otwarcie sesji i stwierdzenie 

prawomocności obrad. Punkt drugi, ustalenie porządku obrad. Punkt trzeci, sprawozdanie z 

działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Punkt czwarty, rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiem 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym drugim roku. Punkt 

piąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego 

na terenie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym drugim roku. Punkt szósty, rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa 

tysiące dwadzieścia trzy. Punkt siódmy, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie 

działalności warsztatu terapii zajęciowej w Nowej Woli. Punkt ósmy, rozpatrzenie projektu uchwały 
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w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której 

zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości, niż określono w ustawie o 

finansowaniu zadań oświatowych. Punkt dziewiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 

w zakresie dróg powiatowych. Punkt dziesiąty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienia w budżecie gminy na dwa tysiące dwudziesty 

trzeci rok środków stanowiących fundusz sołecki. Punkt jedenasty, rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek 

na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą długu i 

spłat zobowiązań na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Punkt 

dwunasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa 

tysiące dwudziesty drugi rok. Punkt trzynasty, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Punkt czternasty, 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania spraw w zakresie 

przyznania lub wypłaty świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia 

zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy. Punkt piętnasty, rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie przyjęcia programu osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok dwa tysiące 

dwudziesty drugi w gminie Gródek. Punkt szesnasty, rozpatrzenie sprawozdania z realizacji w 

dwa tysiące dwudziestym pierwszy roku programu wspierania rodziny w gminie Gródek na lata 

dwa tysiące dwadzieścia – dwa tysiące dwadzieścia dwa. Punkt siedemnasty, rozpatrzenie 

sprawozdania z realizacji w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata dwa tysiące 

dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia pięć. Punkt osiemnasty, pytania i wnioski Radnych. 

Punkt dziewiętnasty, wolne wnioski i informacje. Punkt dwudziesty, przyjęcie protokołu obrad 

trzydziestej czwartej sesji Rady Gminy Gródek. Punkt dwudziesty pierwszy, zamknięcie obrad. Kto 

z Państwa Radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku z wprowadzonymi zmianami? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za porządkiem obrad opowiedziało 

się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że porządek obrad trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek został 

ustalony. 

[00:12:12] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: (kontynuując) Wysoka Rado, zanim przystąpimy do 

realizacji porządku obrad proszę o zabranie głosu Radnego powiatowego pana Michała 

Kozłowskiego. Proszę bardzo. 

- Radny Michał Kozłowski: Szanowni Państwo, dzisiaj akurat nie występuję przede wszystkim jako 

Radny, tylko jako przedstawiciel takiej grupy inicjatywnej, która pisze, właściwie jest końcówka 
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pisania projektu w ramach funduszy tak zwanego Norwega, a więc fundusze norweskie z działu 

aktywność obywatelska. Projekt nazywamy Puszcza Knyszyńska – dobro wspólne. Bardzo krótko 

chciałem tylko powiedzieć, o co chodzi. Jest to taka idea, żebyśmy ewentualnie przeprowadzili w 

przeciągu półtora roku trochę działań, związanych z tym, żeby uaktywnić, zaczynając w praktyce 

społeczność, zaczynając od dzieci, a kończąc między innymi na przedstawicielach samorządów 

terytorialnych z obrębu Puszczy Knyszyńskiej. Mamy takich gmin, które chcemy zainteresować, 

dziesięć. I dla tych, dla samorządowców, dla Państwa chcemy po prostu zaproponować udział w 

takim przedsięwzięciu, które nazywamy, nazwaliśmy roboczo „Debaty puszczańskie”. Pomysł jest 

taki, żebyśmy poprzez zaproszenia Państwa na taki wyjazd, jakiś weekendowy, prawdopodobnie 

będzie to jakiś piątek, z Państwem oczywiście to ustalimy, chcemy żebyśmy po prostu dali szansę 

dla samorządowców takiego bliższego kontaktu z pojęciem gospodarowania i ochrony Puszczy 

Knyszyńskiej. A więc krótki... Wygląda to tak, wyjeżdżamy, przyjeżdżamy po Państwa, 

wyjeżdżamy na teren Puszczy Knyszyńskiej. Bierzemy czy naukowców z Politechniki Białostockiej, 

z Wydziału Leśnego czy jakichś innych specjalistów z Parku Krajobrazowego, pokazujemy parę 

obiektów chronionych, a więc rezerwaty i tak dalej. Te osoby nam powiedzą, co faktycznie jest 

tam chronione, dlaczego i tym podobne rzeczy. Dojeżdżamy do jednego z ośrodków 

agroturystycznych w Puszczy. Tam mamy spotkanie już takie bardziej plenarne czy edukacyjne, a 

więc będziemy mieli człowieka, tak zwanego urządzeniowca, czy to emerytowany czy jeszcze 

czynny leśnik, ludzi od ochrony, a więc będzie albo to jakiś po prostu przyrodnik albo będzie to 

pracownik Parku Krajobrazowego. I chcemy żebyśmy po prostu razem z Państwem mieli 

możliwość zapoznać się ze strukturą gospodarki leśnej, a więc chodzi o to, że no w tej chwili jest 

to bardzo stosunkowo łatwe, ale nie dla każdego człowieka. Chodzi o to, że jest możliwość 

wejścia po prostu na, przez Internet, na mapy, urządzenia lasów, w poszczególnych gminach, 

leśnictwach. Będzie można zobaczyć, jak to wygląda, jakie są plany zrębów, trzebieży i tym 

podobne rzeczy. Dowiemy się, jakie są lasy, jakie są pojęcia lasów ochronnych, jaka jest struktura 

wprowadzania tych ochron, gdzie mogą działać podmioty społeczne, aktywiści, stowarzyszenia, 

gdzie głos będzie miał samorząd. Chodzi tylko o to, żebyśmy po prostu troszkę poszerzyli ten 

zakres, ponieważ Państwo chyba też widzicie, że... że pojęcie funkcjonowania lasów trochę się 

zmienia i społeczność, szczególnie w większych ośrodkach, no tak to się... że im bardziej na tym 

lesie czasami zależy niż nam tutaj, którzy mieszkamy, ale funkcja lasów będzie musiała się 

zmieniać. Zresztą Unia Europejska też w tym kierunku jak gdyby działa. Chodzi, żebyśmy dali 

namiastkę po prostu dla samorządowców pojęcia po prostu o strukturze funkcjonowania lasów. W 

tej chwili jest bardzo gorąca atmosfera, szczególnie tam w lasach wokół Supraśla czy Czarnej, 

gdzie no gospodarowanie akurat ponoć trafiło na ten szczyt pozyskiwania drewna i zręby zupełne 

pojawiają się, do czego w ostatnich latach nie byliśmy aż tak mocno przyzwyczajeni. Szczególnie 

Supraśl jako uzdrowisko jest trochę tak zdziwione mocno, ponieważ naszym atrybutem oprócz 

powietrza, lasu to była tak zwana sosna supraska, a w zasadzie nawet nie zostaje przy lesie tak 

zwana firanka, którą kiedyś zostawiano. Tak że... jest to problem i chcielibyśmy, żebyśmy po 

prostu ten problem... podeszli nie na zasadzie jakiejś walki z lasami, ale na zasadzie po prostu 

dostarczenia informacji także samorządom, że lasy gospodarzą tylko na naszym mieniu i że 
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społeczność lokalna ma coś do powiedzenia, że można jednak jakoś w sposób formalny poprzez 

konsultacje, inne rzeczy wpływać, po prostu, na przynajmniej część, część lasów, które dla 

społeczności lokalnych będą, będą cenne. Czy krajobrazowo czy turystycznie, bo jednak ci ludzie, 

którzy z turystyki żyją, wiedzą, że, no że ten las przyciąga, ale przyciągają nie zręby, tylko 

praktycznie te wizerunkowe lasy to są jednak ta piękna sosna, duże jakieś obszary ładnie 

wyglądające i żeby to po prostu jakoś zostało. Taki jest pomysł. Ja nie chcę tutaj żadnych wielkich 

zobowiązań, tylko taką krótką Państwa opinię, ponieważ my musimy, robimy już kalkulację do 

tego. No i tych kilka, do kilku gmin złożyliśmy takie... u niektórych rozmawialiśmy, u niektórych 

rozmawialiśmy tylko z Przewodniczącymi. Chcemy uzyskać opinię, czy Państwo... Najwcześniej 

może to się odbyć jesienią tego roku, ale najprawdopodobniej będzie to okres wiosenny 

dwudziestego trzeciego roku, ponieważ projekt się zacznie, jeżeli dostaniemy go, jeszcze to nie 

jest takie pewne, to jest konkurs, tak że jeżeli dostaniemy to uruchamiamy projekt 

prawdopodobnie gdzieś w sierpniu. Jesienią nie wiem, czy to jest dobra pora, żeby gdzieś tam się 

ciągać, ale jakaś tam wiosna czy takie tego... jeden dzień taki weekendowy. Zakładaliśmy, że 

najporęczniej będzie dla Państwa, tak jak rozmawialiśmy z innymi gminami, żeby był to na 

przykład piątek po piętnastej, dzień jest długi, spokojnie sobie te kilka godzin, żebyście Państwo 

poświęcili razem z nami. Czy Państwo w tym czasie sformalizujecie to jako Komisja być może do 

ochrony środowiska czy jakaś inna, to to już jest oddzielna sprawa. Ale zaproszenie jest dla całej 

Rady. Ewentualnie są miejsca, żeby można było dołączyć pracownika zajmującego się ochroną 

środowiska w gminie czy kogoś ze szkoły, bo jest tam kilka miejsc, jak gdyby jeszcze wolnych w 

tej grupie, którą tam kalkulujemy. To tylko taka oferta. Tylko krótko bym chciał usłyszeć, czy 

Państwo no... żadnych obowiązków, czy Państwo ewentualnie, gdyby nam się udało, czy Państwo 

wchodzicie w taki, w taki pomysł? 

[00:18:27] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Myślę, że warto. 

- Radny Michał Kozłowski: Znaczy my sponsorujemy haha. A właściwie to Norwedzy, tak że... Ale 

tego. No i poza tym będziemy chcieli z tymi gminami także prowadzić działania, bo partnerem dla 

nas... jesteśmy... piszemy projekt wspólnie jako stowarzyszenie Uroczysko i Park Krajobrazowy, 

więc są przewidziane działania Parku Krajobrazowego z edukacji dla dzieci. Też z gadżetami, tam 

robienie domków i tak dalej, a więc taka klasyczna po prostu, klasyczna edukacja, edukacja 

przyrodnicza, więc te gminy, które z nami będą współpracować, postaramy się, żeby po prostu 

także włączyć dzieci, szkoły do tych projektów. To rozumiem, że Państwa możemy tam sobie 

odkreślić? Dobra. Dobra, to ja nie zawracam głowy, życzę pomyślnych obrad. Proszę? 

- Radny: Pan jest mieszkańcem gminy Supraśl? 

- Radny Michał Kozłowski: Tak, tak, tak, w Supraślu. Tak że jak coś to życzę dobrych obrad. W 

Supraślu akurat sesja była wczoraj, też bogato trochę podyskutowano, tak że wszystkiego 

dobrego i dziękuję za możliwość zaprezentowania. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo za informację przedstawioną przez 

pana Michała Kozłowskiego. Dziękujemy panu. Do widzenia. Wysoka Rado, przystępujemy do 

realizacji czwartego punktu... trzeciego punktu dzisiejszych obrad: sprawozdanie z działalności 

Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. Proszę bardzo panie Wójcie, udzielam panu głosu. 

[00:19:50] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni 

Sołtysi, pewnie słyszą troszkę nas tutaj. Jeżeli chodzi o... ten czas to tak jak zwykle wydałem 

następujące zarządzenia, szereg zarządzeń między innymi stałe w sprawie określenia sposobu 

wykonania uchwał Rady Gminy Gródek. Kolejne to w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert 

na wspieranie realizacji gminy Gródek przez organizacje pozarządowe. W sprawie informacji o 

wykonaniu budżetu gminy Gródek za czwarty kwartał dwutysięcznego dwudziestego pierwszego 

roku. W sprawie regulaminu naboru uzupełniającego do udziały w projekcie „Odnawialne źródła 

energii gminy Gródek”. W sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty 

drugi rok. W sprawie powołania komisji konkursowej. W sprawie ustalenia planu finansowego 

rachunku środków z Funduszu przeciwdziałania COVID otrzymanych w ramach Funduszu 

rozwoju inwestycji lokalnych gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi rok. W sprawie 

upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku do prowadzenia 

postępowań w sprawach jednorazowego świadczenia pieniężnego przysługującego obywatelom 

Ukrainy. W sprawie upoważnienia Kierownika Referatu Inwestycji Gospodarki Komunalnej w 

Urzędzie Gminy Gródek do publikacji ogłoszeń w bazie konkurencyjności funduszy europejskich. 

W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Gródek na dwutysięczny dwudziesty drugi 

rok obejmującego plan budżetu i jednostki. W sprawie powołania zespołu powypadkowego. W 

zakresie ewidencjonowania przedsiębiorców będących osobami fizycznymi w Centralnej Ewidencji 

i Informacji o Działalności Gospodarczej do Urzędu Gminy Gródek wpłynął jeden wniosek o wpis 

do Ewidencji o zawieszenie działalności gospodarczej. Złożony wniosek jak zwykle został 

przekształcony na formę dokumentu elektronicznego i przekazany za pośrednictwem platformy 

usług administracji publicznej do Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej. W 

zakresie spraw inwestycyjnych w dniu dziewiątego lutego dwa tysiące dwadzieścia dwa 

podpisano umowę z firmą TIBIA spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Białymstoku na realizację zadania „budowa sieci kanalizacyjno-sanitarnej na ulicy Jaśminowej i 

Agrestowej”. Zadanie jest finansowane ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych z 

przeznaczeniem na inwestycje w tak zwanych miejscowościach, w których funkcjonowały 

zlikwidowane PGR-y. Umowa opiera na kwotę trzysta pięćdziesiąt tysięcy pięćset pięćdziesiąt 

złotych. Prace budowlane są w trakcie realizacji. Właściwie sieć już została wykonana. Pozostała 

do montażu i podłączenia przepompownia ścieków. Akurat łączy dwie ulice i była potrzeba 

zamontowania przepompowni ścieków. W dniu dwudziestego pierwszego lutego dwa tysiące 

dwadzieścia dwa ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zadanie 

„budowa oświetlenia ulicznego w Załukach i Pieszczanikach w gminie Gródek”. Spośród 

złożonych ofert do realizacji wybrano ofertę złożoną przez Energię Zdzisław Łukaszuk z siedzibą 
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w Białymstoku. Umowy z wykonawcą podpisano siedemnastego marca dwa tysiące dwadzieścia 

dwa. W zakresie budowy oświetlenia w Pieszczanikach na kwotę czterdzieści jeden tysięcy trzysta 

dwadzieścia pięć złotych pięćdziesiąt cztery grosze oraz w zakresie budowy oświetlenia ulicznego 

w Załukach na kwotę trzydzieści pięć tysięcy sześćset dziewięćdziesiąt cztery złote sześćdziesiąt 

groszy. Zadanie jest finansowane ze środków regionalnego programu operacyjnego województwa 

podlaskiego na lata dwa tysiące czternaście – dwadzieścia w wysokości siedemdziesiąt cztery 

procent kosztów kwalifikowanych. W dniu pierwszego marca dwa tysiące dwadzieścia dwa 

konieczne było ponowne ogłoszenia postępowania na zadanie pod nazwą „remont sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej w Gródku”, ten tak zwany drugi etap, o którym 

rozmawialiśmy obejmującego docieplenie dachu, remont łazienek na bloku sportowym, między 

innymi, i zakup urządzeń. Wybrany w pierwszym postępowaniu wykonawca uchylił się o 

podpisania umowy i przetarg został unieważniony. Otwarcie ofert w drugim przetargu... 

postępowaniu odbyło się szesnastego marca. Z wykonawcami przeprowadzono negocjacje treści 

złożonych ofert i obecnie zostali zaproszeni do składani ofert tak zwanych dodatkowych. W dniu 

czwartego marca dwa tysiące dwadzieścia dwa ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego na zadanie kompleksowe „zagospodarowanie Góry Zamkowej oraz terenów wokół 

obiektu dziedzictwa kulturowego”. Postępowanie w dniu dwudziestego drugiego marca 

zakończono... zakończyły się unieważnienia ze względu na brak ofert. Dziesiątego marca dwa 

tysiące dwadzieścia dwa ogłoszono również postępowanie przetargowe na zadanie pod nazwą 

„przebudowa ulicy Zamkowej w Gródku”. Termin składania ustalono do dwudziestego ósmego 

marca dwa tysiące dwadzieścia dwa. Oba przetargi dotyczą projektu finansowanego ze środków 

Unii Europejskiej w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego województwa podlaskiego na 

lata dwa tysiące czternaście – dwadzieścia. 

[00:25:05] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dniu osiemnastego marca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa ogłoszono przetarg na realizację zadania pod nazwą „poprawa efektywności 

energetycznej remizy OSP Gródek” poprzez wykonanie kompleksowej termomodernizacji. Termin 

składania ofert upływa czwartego kwietnia dwa tysiące dwadzieścia dwa. Zadanie jest 

współfinansowane ze środków rządowego funduszu Polski Ład – Program inwestycji 

strategicznych, i obejmuje w tym zakresie dociep... między innymi docieplenie ścian, wymian 

stolarki okiennej, drzwiowej, wymianę kotło... na kocioł, na biomasę, montaż instalacji 

fotowoltaicznej z magazynem energii. W dniu dwudziestego drugiego marca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa w ramach przeprowadzonego przetargu nieograniczonego na zadanie pod 

nazwą „montaż instalacji fotowoltaicznych z magazynami energii na budynkach użyteczności 

publicznej w gminie Gródek” dokonano wyboru najkorzystniejszych ofert. W ramach pierwszej 

części zamówienia obejmującego montaż instalacji fotowoltaicznych na budynkach użyteczności 

publicznej wybrano firmę Sungrant spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Białymstoku. Natomiast w ramach drugiej części zamówienia obejmującego montaż magazynów 

energii na potrzeby budynków użyteczności publicznej wybrano firmę WHS spółka z ograniczoną 
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odpowiedzialnością w Myślenicach. Całkowite planowane wydatki na realizację wyniosą dwa 

miliony czterysta osiemdziesiąt trzy tysiące sto sześćdziesiąt siedem złotych czterdzieści pięć 

groszy, w tym dofinansowanie ze środków rządowego funduszu Polski Ład – Program Inwestycji 

Strategicznych w wysokości dwa miliony trzysta cztery tysiące osiemset osiemdziesiąt trzy złote 

siedemdziesiąt osiem groszy. W dniu dwudziestego trzeciego lutego w ramach drugiej edycji 

naboru wniosków ze środków rządowego funduszu Polski Ład – Program Inwestycji 

Strategicznych złożono dwa wnioski o dofinansowanie. Pierwsze zadanie to zagospodarowanie 

terenów rekreacyjnych przy zbiorniku wodnym w Zarzeczanach w gminie Gródek, obejmujący 

utwardzenie alejki wzdłuż zbiornika, tak zwanej a'la bulwarki, tak? Ogrodzenie pola, ogrodzone 

pole biwakowe, wiatę z toaletami i prysznicami do obsługi pola biwakowego, nowe boisko do 

siatkówki plażowej, boisko ze sztuczną, bezpieczną nawierzchnią do tenisa ziemnego, siłownię 

zewnętrzną typu street workout, zewnętrzny stół do tenisa, opłukiwacz przy istniejącej plaży, małą 

architekturę: ławki, kosze na śmieci, leżaki, ławy, stoły; oświetlenie terenu. Planowane zadanie... 

wynosi około dwa miliony, z czego dofinansowanie wynosi dziewięćdziesiąt procent. I drugi 

wniosek, szanowni Państwo, dotyczy... przebudowa wraz z rozbudową budynku użyteczności 

publicznych Urzędu Gminy Gródek. Przewidywana wartość siedem i pół miliona, w tym sześć 

milionów trzysta siedemdziesiąt pięć dofinansowanie, czyli powyżej osiemdziesięciu pięciu 

procent. To szanowni Państwo można powiedzieć, można powiedzieć tak, że po raz pierwszy się 

pojawiła możliwość, żeby móc podjąć próbę modernizacji przebudowy Urzędu Gminy i oby się 

stało faktem. Liczymy, trzymamy kciuki, myślę, że wszyscy, żeby wreszcie ta rozbudowa doszła 

do skutku, bo te warunki Urzędu Gminy nie tylko dla pracowników, ale dla mieszkańców, są 

bardzo niedobre. W dniu jedenastego marca dwa tysiące dwadzieścia dwa złożono kolejny 

wniosek o dofinansowanie w ramach edycji naboru ze środków rządowego funduszu Polski Ład – 

Program inwestycji strategicznych dla gminy... dla gmin, w których znajdowały się PGR-y, wniosek 

pod nazwą „przebudowa dróg na terenie gminy Gródek” dotyczy przebudowy trzech odcinków 

dróg. To jest tak, Załuki, czyli tam koło remizy, ta droga koło remizy od drogi tej powiatowej, 

równolegle, tak, o właśnie no, to jest jedna droga. Druga droga to jest Straszewo, ale na odcinku 

od drogi krajowej do Straszewa, czyli... Bo tu my możemy składać na drogę gminną. No i droga 

przez miejscowość Zubki. Wartość, całkowita wartość tego... no tak jakby, wynosi trzy tysiące... 

miliony złotych, w tym dziewięćdziesiąt osiem procent ma wynosić dofinansowanie. Jeżeli stanie 

się faktem oczywiście, czyli dwa miliony dziewięćset czterdzieści tysięcy. 

[00:29:43] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dniu dwudziestego ósmego lutego dwa tysiące 

dwadzieścia dwa złożono wniosek o dofinansowanie z budżetu województwa podlaskiego w 

ramach programu odnowy wsi województwa podlaskiego „Kreatywna wieś” wniosek, dotyczy 

remontu świetlicy wiejskiej w Podozieranach obejmującego wykonanie instalacji centralnego 

ogrzewania i zakupu kotła na biomasę, to to też... tak zwanego, jak to się nazywa? Są takie 

programy, gdzie zakupowaliśmy tam naczynia i inne tam rzeczy takie różne do świetlic. No i tak 

się składa, że... w Podozieranach tak jakby do tej pory nic nie robiliśmy, oprócz tego remontu. To 
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tutaj jest szansa, żeby tutaj w tym zakresie wesprzeć funkcjonowanie tej świetlicy. W dniu 

dwudziestego ósmego lutego dwa tysiące dwadzieścia dwa złożono również wniosek o 

przyznanie pomocy finansowej w formie dotacji celowej gminom z terenu województwa 

podlaskiego na zakup sprzętu ratowniczko-gaśniczego i umundurowania z przeznaczeniem dla 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w dwutysięcznym dwudziestym drugim roku. Wniosek 

obejmuje zakup wyposażenia, takiego jak ubrania specjalne, rękawice, hełmy, aparaty powietrzne, 

zestaw do stabilizacji, prądownice, jednostki... jednostce OSP Gródek. Pan Marszałek określa 

takie programy, ogłasza, że jest możliwość składać, no i praktycznie wszystkie gminy składają. 

Prawie wszystkie otrzymują, ale różnie bywa, tak że my tutaj po raz kolejny złożyliśmy taki 

wniosek, bo jak to się mówi, sprzętu nigdy... a tym bardziej, że widzimy, że teraz bardzo, jak to się 

mówi, straż pożarna, Ochotnicza Straż Pożarna jest eksploatowana do różnych działań 

związanych z wojskiem i związanych z covidem i z wszystkim, i pożarów też, patrzę, tych traw i 

tych różnych innych jest coraz więcej. Tutaj kolejne to w dniach od pierwszego do jedenastego 

marca dwa tysiące dwadzieścia dwa przeprowadzono nabór uzupełniający grantobiorców do 

projektu „Odnawialne źródła energii w gminie Gródek”, współfinansowanego ze środków 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata dwa tysiące 

czternaście – dwadzieścia. Obecnie trwa ocena i weryfikacja złożonych wniosków przez 

mieszkańców. Tu oczywiście chodzi o to, że zostało nam trochę pieniędzy z tego, z rozdania, 

zostało kilowatów czy jak to się nazywa, i trzeba było to po prostu, trzeba to, jak to się mówi, 

spożyć, tak? Ogłosiliśmy konkurs, były wnioski kolejne mieszkańców i liczymy na to, że to pozwoli 

na to, żeby to rozdysponować, na podstawie tych wniosków. Zawarto umowę na pełnienie 

nadzoru inwestycyjnego w ramach realizacji zadań inwestycyjnych związanych z budową 

oświetlenia ulicznego w Pieszczanikach i Załukach oraz budową sieci kanalizacji sanitarnej na 

ulicy Agrestowej i Jaśminowej w Gródku. Tu oczywiście, jeżeli chodzi... No tak, dobrze, czyli 

nadzór inwestorski. Ja tylko, żeby tutaj... Nie mam zapisanego tego, ale na pewno wczoraj odbyła 

się modernizacja powierzchni płyty boiska sportowego. Tak, żeby piłkarze mieli, jak to się mówi, 

lepsze warunki do gry. Bo ostatnio tam niekoniecznie dobrze się wiodło to może teraz po 

naprawie tego, tej powierzchni boiska będzie, będzie szczęśliwiej. To jest jedna przyczyna tego, 

żeby poprawić warunki do grania, do gry, a ponadto dwudziestego siódmego planowany jest... bo 

tak jak wiecie, ostatnio wygraliśmy bój w ramach spartakiady samorządowej. No i tutaj powiat 

zaproponował, żeby spartakiadę u nas znowu zorganizować, tak że liczę na to, że... Do dnia 

wczorajszego było to dwudziestego maja propozycja, ale pan starosta znalazł taką niemożliwość 

uczestniczenia dwudziestego maja i dwudziestego siódmego maja proponuje. Oczywiście to jest 

jeszcze termin umowny taki, ale wstępnie dwudziesty siódmy, tak że proszę tam nabierać sił i 

środków i czas na to, żeby wziąć udział we wszystkich dyscyplinach, począwszy od biegu, skoku, 

liny i pływania, o. Tak że to jest to, i teraz jeszcze, pozwólcie Państwo, że jeszcze parę zdań 

przeczytam. W dniu dwunastego marca w Gminnym Centrum Kultury w Gródku odbyła się 

konferencja promująca wydanie książki „Monografia Ziemi Gródeckiej” autorstwa Wiery 

Terasewicz. Wydanie książki było możliwe dzięki otrzymanemu dofinansowaniu ze środków Unii 

Europejskiej w ramach programu „Rozwoju obszarów wiejskich” na lata dwa tysiące czternaście – 
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dwadzieścia. Całkowita wartość projektu wyniosła osiemdziesiąt tysięcy siedemset 

dziewięćdziesiąt osiem złotych dziewięćdziesiąt trzy grosze, z czego dofinansowanie to 

czterdzieści pięć tysięcy trzysta trzydzieści trzy złote. Na koszty projektu składają się koszt 

wydania książki, w szczególności korekta, recenzja, druk i tak dalej, pięćdziesiąt pięć tysięcy 

dwieście dziewięć i koszty wynagrodzenia autorki książki w wysokości szesnaście tysięcy złotych. 

Ponadto koszty wykonania zdjęć do książki w wysokości pięćset dziewięćdziesiąt złotych, koszt 

zakupu namiotu promocyjnego w wysokości sześć tysięcy dziewięćset dziewięćdziesiąt dziewięć i 

dziewięćdziesiąt trzy grosze, to taki bardzo ładny namiot mamy w posiadaniu teraz. Koszty 

poczęstunku podczas konferencji w wysokości dwa tysiące złotych. Wydano tysiąc egzemplarzy 

książki, tysiąc egzemplarzy broszury informacyjnej oraz... obecnie książka jest dostępna w 

Bibliotece Publicznej w Gródku, między innymi oczywiście, na stronie internetowej i mamy też te 

pozostałe egzemplarze dla celów takich, jak to się mówi, promocyjnych czy tam jakichś w ramach 

imprez, uroczystości, gości i tak dalej. Ja myślę, że przyjdzie czas też, że trzeba będzie no siłą 

rzeczy Radnym też jakoś tam wręczyć, tak? Znajdziemy okazję do tego. Dobrze. 

[00:35:45] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dniu dwudziestego trzeciego marca dwa tysiące 

dwadzieścia dwa podpisano umowę z firmą En Studio Marcin Tur z siedzibą w Białymstoku na 

opracowanie dokumentacji projektowej niezbędnej do wykonania remontu budynku gminnego w 

Gródku wraz z przebudową tarasu. Całkowite wynagrodzenie wykonawcy wynosi dwanaście 

tysięcy złotych brutto. To chyba z nadzorem autorskim też, tak? Jak to się nazywa? Autorskim, 

dobrze. W zakresie bieżącego utrzymania dróg wykonano następujące prace. I tutaj na bieżąco 

staramy się próbować równać drogi te, które są... no... w danym sektorze, bo tam żeby nie jeździć 

z miejsca na miejsce, ale między innymi ja mówię o drogach gminnych tutaj przede wszystkim. 

Bielewicze – Straszewo, Bielewicze – Wiejki, Podozierany, Załuki, Podzałuki, Radunin, 

Pieszczaniki, Józefowo, Grzybowce, Skroblaki, Wierobie, Borki, Nowosiółki, (nieczytelne) 

[00:36:39] oraz w Gródku, między innymi ulica Krótka, Sucha, Tartaczna i tak dalej. Szanowni 

Państwo, to oczywiście na bieżąco trwa to równanie, tak że tutaj na pewno doszły kolejne nowe. 

Zlecono wykonanie naprawy drogi w miejscowości Wiejki do granicy gminy w kierunku Jałówka. 

Tam, tak jak kto tam jechał, to widzi, że w sposób taki dosyć znaczny podżwirowano, wyrównano, 

tak że ta droga też już jest... myślę, że bez... oprócz tego, że nadal nie jest piaszczystą to jest już 

w lepszym stanie i tak samo, jeżeli chodzi o remont drogi w miejscowości Podozierany, też w 

kierunku do Jałówki poprzez wyprofilowanie i podsypanie kruszywem naturalnym, czyli tej, tej, tej 

drugiej drogi przez Podozierany, tak? Zlecono wykonanie remontu drogi w miejscowości Sofipol, 

w miejscowości Bielewicze. Remont polega na podsypaniu kruszywem naturalnym i 

wyprofilowaniu fragmentów dróg najbardziej zniszczonych. Zlecono podsypanie żwirem ulicy 

Krzywej, Lawendowej oraz kamieniem łamanym przy ulicy Szkolnej, tam w kierunku... do bloków 

tych, chyba... no, Boryków, tak? I ulicy Fabrycznej w Gródku. Zlecono wykonanie remontu drogi w 

Królowym Moście. Wykonano naprawy nawierzchni asfaltowych poprzez wypełnienie ubytków 

masą asfaltowo-betonową ulicy Fabrycznej i Kalinowskiego w Gródku, na ulicy Rzemieślniczej w 
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Waliłach-Stacji na drodze gminnej Waliła-Dworze i w Downiewie. Ponadto wydałem dwie decyzje 

w sprawie uzgodnienia lokalizacji zjazdu z drogi gminnej, jedną decyzję w sprawie uzgodnienia 

projektowanego elektroenergetycznego przyłącza kablowego niskiego napięcia, zero cztery 

kilowata elektroenergetycznego, jedną decyzję w sprawie zajęcia pasa drogowego dróg gminnych 

ulicy Jaśminowej i Agrestowej w Gródku w celu budowy sieci kanalizacji sanitarnej oraz jedną 

decyzję w sprawie zajęcia pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gródka w celu budowy 

przyłącza telekomunikacyjnego, ziemnego, linii kablowej na podbudowie słupowej PGR. W 

zakresie bieżącej działalności Urzędu Gminy, to tutaj w zakresie planowania zagospodarowania 

przestrzennego wydano trzynaście decyzji o warunkach zabudowy, jedną decyzję wskazującą 

podział nieruchomości. W zakresie ochrony przyrody wpłynęło szesnaście zgłoszeń zamiaru 

usunięcia drzew na nieruchomości stanowiącej własność osób fizycznych na cel niezwiązany z 

prowadzeniem działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu przez pracownika procedury, w 

tym oględzin, Wójt jako organ uprawniony na podstawie Ustawy o ochronie przyrody w stosunku 

do dwunastu zgłoszeń nie wniósł sprzeciwu, cztery postępowania są w toku. Wykonano jedną 

decyzję nakazującą posiadaczowi odpadów usunięcie odpadów porzuconych na działce 

oznaczonej numerem tysiąc pięćset trzy / siedem, w obrębie Zubrów, gmina Gródek. W dniu 

jedenastego marca dwa tysiące dwadzieścia dwa po zapoznaniu się z protokołami komisji 

konkursowej ogłosiłem rozstrzygnięcie otwartego konkursu ofert na wspieranie zadań gminy 

poprzez organizacje samorządowe w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. W 

ramach złożonych ofert przyznanie dotacji na wsparcie realizacji zadania publicznego wyglądało 

następująco: uczniowska szkółka sportowa Gryfik, to chodzi o dzieci i młodzież – trzydzieści sześć 

tysięcy, gródecki klub sportowy GKS Gródek – trzydzieści sześć tysięcy, stowarzyszenie „Aktywny 

senior”, trochę sportu doceniło na trzy tysiące, uczniowski klub sportowy UKS, tak zwany unihokej 

– dwadzieścia tysięcy i powstało nowe stowarzyszenie, które wystąpiło, białostocki klub karate 

Kyokushin „KANKU” - pięć tysięcy. Nie, właśnie pisze „KANKU” nawet. Czyta się tak, dobrze. 

[00:40:39] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) W dniu szesnastego marca dwa tysiące dwadzieścia 

dwa złożono wniosek do Powiatowego Urzędu Pracy w Białymstoku organizacji robót publicznych 

w dwutysięcznym dwudziestym drugim roku. Wniosek dotyczy fundacji przez okres sześciu 

miesięcy dla jednego pracownika na stanowisku robotnika gospodarczego w Urzędzie Gródek. W 

związku z wprowadzeniem trzeciego stopnia alarmowego CHARLIE-CRP w dniu dwudziestego 

ósmego lutego w dwa tysiące dwadzieścia dwa zwołałem posiedzenie Gminnego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego w celu omówienia i realizacji niezbędnych działań związanych z tym. 

Zgodnie z decyzją wojewody podlaskiego z dnia pierwszego marca nakładającą obowiązek 

organizacji doraźnego miejsca zakwaterowania dla ludności uchodźczej z terenu objętego 

konfliktem zbrojnym, na miejsce zakwaterowania obywateli Ukrainy na terenie gminy wyznaczona 

została remiza Ochotnicza Straż Pożarna w Gródku, gdzie przygotowano dwadzieścia miejsc 

noclegowych. Na razie jeszcze staramy się opierać, opierać, jak to się mówi, tą obecność 

uchodźców na bazie, tak jak powiedziałem na komisji, domów prywatnych. Tak to wychodzi po 
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prostu. Na terenie gminy Gródek przebywa obecnie około dwudziestu... przepraszam, 

pięćdziesięciu dwóch obywateli Ukrainy, którzy przekroczyli granicę w związku z trwającym 

konfliktem zbrojnym na terenie tego państwa. Przede wszystkim osoby znalazły schronienie w 

domach prywatnych mieszkańców. Ze zbiórek organizowanych na terenie gminy Gródek osobom 

potrzebującym udzielona została pomoc materialna w postaci ubrań, obuwia, żywności, artykułów 

szkolnych i innych niezbędnych rzeczy. Wszystkim, którzy dają, zbierają bardzo dziękuję, bo to... 

jak to się mówi oczywiście, tym, którzy organizują możliwość pobytu dla uchodźców z Ukrainy. 

Zgodnie z Ustawą z dnia dwunastego marca dwa tysiące dwudziestego drugiego roku o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w celu 

legalizacji pobytu obywateli Ukrainy, którzy przybyli na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, 

bezpośrednio z terenu Ukrainy rozpoczęto proces nadawania numerów pesel. Na dzień 

dwudziestego czwartego marca w Urzędzie Gminy Gródek złożono, złożonych zostało 

czterdzieści osiem takich wniosków o nadanie numeru. Z tym że tu występują takie wnioski 

również spoza, spoza... spoza gminy, bo też zdarzają się przypadki, że na przykład w mieście w 

Białymstoku czeka się bardzo długo, a jest jakaś taka pilność, potrzeba i próbują szukać w innych 

miejscach. Jak jest możliwość to też staramy się pomagać, przyjmować. Ponadto wspomniana 

ustawa dała możliwość obywatelom Ukrainy przebywającym na terenie Rzeczypospolitej Polskiej, 

których pobyt jest uznawany za legalny na podstawie artykułu dwa, ustęp jeden Ustawy, i którzy 

zostali wpisani do rejestru pesel przyznanie pomocy w postaci jednorazowego świadczenia 

pieniężnego w wysokości trzystu złotych na osobę, przeznaczonego na utrzymanie, w 

szczególności na pokrycie wydatków na żywność, odzież, obuwie, środki higieny osobistej oraz 

opłaty mieszkaniowe. Wnioski o jednorazowe świadczenie obywatele Ukrainy mogą składać w 

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Kolejnym wsparciem jest możliwość przyznania posiłku 

dla dzieci w szkole i w przedszkolu. Można go otrzymać po złożeniu wniosku w Gminnym Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Gródku. Obywatele Ukrainy mogą też wnioskować o przyznanie 

całodziennego wyżywienia w przedszkolu składając oświadczenie o sytuacji osobistej, rodzinnej, 

dochodowej, majątkowej. Ta procedura wymaga wydania decyzji administracyjnej. Pomoc w 

formie posiłków w szkole bądź posiłku dla... całodziennego wyżywienia w przedszkolu, 

finansowanie jest ze środków Funduszy Pomocy. Więcej informacji można odczytać na naszej 

stronie internetowej www.grodek.pl, w specjalnej tworzonej zakładce pod nazwą „Pomoc Ukrainie”. 

Ponadto w omawianym okresie uczestniczyłem w wideokonferencjach, było ich sporo, jeżeli 

chodzi o spotkanie z wojewodą podlaskim na temat... tematów związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy, w szkoleniu w siedzibie LGD Puszcza Knyszyńska dotyczącym naboru wniosków w 

ramach przedsięwzięć realizowanych w ramach LSR LGD Puszcza Knyszyńska dwa tysiące 

czternaście – dwadzieścia. Z programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, to jest przedsięwzięcie 

udostępniania infrastruktury kulturalnej na rzecz społeczności, przedsięwzięcie infrastruktura 

prozdrowotna, rekreacyjna, turystyczna w Puszczy Knyszyńskiej. W ramach spotkania odbyła się 

również dyskusja nad nową perspektywą finansową, która będzie się otwierać już niebawem na 

lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia siedem. Ona przeważnie z takim z 

poślizgiem się otwiera, tak że prawdopodobnie to nastąpi w tym roku, ale dopiero teraz. 

http://www.grodek.pl/
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[00:45:15] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: (kontynuując) I teraz jeszcze odbyłem spotkanie z mieszkańcami 

takie... miejscowości Radunin dotyczące perspektywy rozwoju wsi Radunin. I tu szanowni 

Państwo, jeżeli pan Przewodniczący pozwoli to pozwolę tak w skrócie... pani Radna zadała 

pytanie w sprawie sytuacji dotyczącej, jak wygląda sprawa zamiany tych dróg z Lasami 

Państwowymi. Odpowiedziałem, że postaram się dzisiaj... Chyba, że później no. To znaczy tak, 

szanowni Państwo, na spotkaniu tym generalnym pojawiła się taka... taka, takie rozwiązanie, które 

by było najszybsze i najprostsze, formuła zasiedzenia, tak jak wczoraj mówiłem. Natomiast 

niestety w efekcie prowadzonej procedury nie było to możliwe, bo chociażby plan 

zagospodarowania przestrzennego, który już nas nie obowiązuje, ale studium i tak dalej, tam ten 

teren, ta nieruchomość była cały czas traktowana i związana jako lasy, jako tereny leśne. Był 

składane deklaracje. Były płacone, tak zwane, podatki, tak, za to, a więc w ramach zasiedzenia 

nie mogło być, dlatego też Nadleśnictwo rozpoczęło procedurę podziału nieruchomości celem 

wydzielenia części zajętej tutaj z ulicy Tartacznej pod kątem tej ulicy Tartacznej. Powstanie 

dokument dotyczący podziału i tutaj zaproponowaliśmy działki w Podzałukach, leśne działki, tak, 

enklawy leśne nasze, które tam... wąskie działeczki, które, na które Lasy wstępnie się zgodziły na 

to, tak że jest dobra informacja. Jeżeli chodzi o tę drugą drogę w kierunku Rudy to właściwie już 

jest dokument podziałowy albo przynajmniej na takim etapie, że, że na ukończeniu. No będziemy 

się starać, żeby to jednym aktem notarialnym tak jakby tę umowę zawrzeć, dlatego też... Decyzja 

podziałowa trwa, termin jej realizacji wynosi chyba sześć miesięcy, a więc jest zapewnienie tylko 

takie, że w razie czego, gdyby się pytał, kiedy to się skończy to najpóźniej tak jak wiemy za pół 

roku, nie? Ale ja myślę, że nie ma potrzeby tak traktować, że za pół roku, bo tutaj nie ma 

powodów takich, skoro są uzgodnienia dotyczące tutaj, że ten podział nastąpi, nie ma wskaźników 

takich, które tak jakby hamują możliwość realizacji tego, tej procedury, a z drugiej strony te nasze, 

te właśnie, tak jak mówiłem, te działki są uzgodnione i pasują dla Lasów, tak że myślę, że 

bezkolizyjnie niebawem odbędzie się zamiana w kierunku utworzenia dróg, tych dwóch dróg. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję panu Wójtowi za przedstawienie 

sprawozdania z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Proszę bardzo, pani Radna Popławska 

Małgorzata. 

- Radna Małgorzata Popławska: Dziękuję panie Przewodniczący. Panie Wójcie, mam takie pytanie 

odnoś... bo nie wiem, czy dobrze zrozumiałam. Te konkursy będą odnośnie środków covidowych, 

tak? Konkurs... Nie? A mówił pan o jakichś, jakimś konkursie, który będzie... Rozdysponowania 

środków covidowych, tak zrozumiałam, nie wiem, być może źle zrozumiałam. 

[00:48:53] 

[00:49:06] 

- Radna Małgorzata Popławska: Jasne, yhm. Dlatego pytam, bo pani kierownik Biblioteki Publicznej 

bardzo, bardzo fajny pomysł... ma. Gdyby, gdyby jeszcze jakieś środki z tego funduszu były to 
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właśnie na taką wrzutnię książek, w momencie, gdy biblioteka jest zamknięta i GCK. Bo z tego co 

wiem no dużo osób zostawia u księgowej książki. No i to byłby taki fajny pomysł, nie? U księgowej 

GCK haha. No... Księgowej GCK. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, nie mam nic przeciwko temu (brak dźwięku) 

[00:49:55], że będzie można zmieścić te, te, te działanie. To jest jedno. No wiadomo, że wrzutnia 

to dzisiaj, w tych wrzutniach w Białymstoku, jak chodzimy po bibliotekach to dosłownie dwie albo 

trzy są, to wygodne, bo nie musisz tam, gdzieś tam iść do pomieszczenia, załatwić można sprawę 

na zewnątrz, tak? Natomiast no taki wniosek był pani kierownik, rozpatrzymy, ale w tej chwili 

trudno powiedzieć, bo tak jak wiemy po drodze chcemy jeszcze, żeby w Ośrodku Zdrowia zrobić 

jakiś remont, tak? Bo to jest wymagane tam, żeby to poprawić, jak to się mówi, i kolory i te różne 

warunki. Tak że, tak że... myślę, że ten rok pokaże, na co te środki... Na pewno nie wydajemy tak, 

żeby to wydać w jakiś sposób konieczny i szybko, tak? W czasie wymaganym rozdysponujemy i 

te wszystkie wnioski będą rozpatrywane, oczywiście pod warunkiem, że będzie możliwość 

przeznaczyć to. 

[00:51:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję. Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni. Pan 

powiedział w swoim sprawozdaniu z działalności w okresie międzysesyjnym o drodze do 

Straszewa, od drogi krajowej. Do Straszewa dokąd? Tak dokładnie mógłby pan Wójt sprecyzować 

do jakiego miejsca? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Do miejsca połączenia się z drogą powiatową. 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Ja mam pytanie panie Wójcie na temat rozdysponowania środków, 

które wygraliśmy w programie „Szczepimy się”. Wiemy, że pięćset tysięcy nasz remont sali 

gimnastycznej, dwieście tysięcy na samochód. I zostało jeszcze trzysta. Czy są jakieś plany 

rozdysponowania tych środków? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nic jeszcze nie wiemy, ile zostało, nie wiemy, ile wydamy, bo 

jeszcze tak jak mówiłem nie odbył się konkurs w sprawie sali gimnastycznej. Nie wiemy, jaka to 

kwota będzie. To są dane szacunkowe. Nie wiemy, czy samochód kupimy za sto pięćdziesiąt czy 

za dwieście pięćdziesiąt, tak? A więc to jeszcze też nie. No i oczywiście planujemy w najbliższym 

tygodniu chyba porachować koszty, jakie będą związane z tym remontem ewentualnie w Ośrodku 

Zdrowia. Na chwilę obecną nie powiem, ile wydamy. Nawet nie powiem, ile wydamy, ile zostanie, 

tak że troszkę za wcześnie pytanie, bo to wszystko... Tak jak widzimy, dzisiaj nawet nie ma 

chętnych na to, żeby znaleźć wykonawcę na docieplenie dachu na sali gimnastycznej, tak? To jest 

robota taka, moim zdaniem, z jednej strony jednorodzajowa, prosta, a pomimo to mamy takie 
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czasy, że dzisiaj niektóre czynności budowlane, prace budowlane to jest wielki problem, żeby, 

żeby tak w czasie wymaganym czy płynnym to załatwić. Tak że obserwujmy to razem i na pewnej 

Komisji czy tam na którejś tam sesji poinformujemy o szczegółach. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania jeszcze? 

Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Dziękuję, panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja mam 

pytanie odnośnie tej fotowoltaiki na budynkach użyteczności publicznej. Tam była chyba kwota 

ponad dwa tysią... dwa miliony i to jest z Polskiego Ładu rozumiem, tak? Czyli będzie bardzo duży 

procent dofinansowania z tego. I chodzi mi o jakie budynki użyteczności publicznej. Rozumiem, że 

wszystkie? Czyli szkoła, przedszkole... dobrze mówię? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To pani Kierownik niech odpowie. 

- Radny Marek Antonowicz: Jakie są plany? Niech ludzie wiedzą. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Tak, to będzie dwanaście budynków naszych gminnych, 

czyli szkoła, przedszkole, Urząd Stanu Cywilnego, Urząd Gminy, Gminne Centrum Kultury, pięć 

świetlic wiejskich. To już będzie dwanaście? Haha. Remiza, tak, tylko remiza z drugiego, z 

drugiego projektu, z „Poprawy efektywności energetycznej budynku”. To będzie już jakby 

trzynasty. I budynek socjalny, tak, nad zalewem. I targowisko. Bo tam na targowisku też dużo 

prądu zużywamy na oświetlenie i na ogrzanie tego pomieszczenia, tej toalety. Szkoła w Załukach 

to jest budynek niepubliczny, tak, wynajmowany. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze pytania 

odnośnie przedstawionego sprawozdania? Ja jeszcze zapytam tylko panie Wójcie, tam 

usłyszałem w sprawozdaniu, że wymiana pieca olejowego w remizie na zrąbki. Czym to 

podyktowane? Oszczędnością? Czy... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nie było takiej informacji. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Jak nie było? 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: To może, to może ja odpowiem. To w ramach tego jednego 

całego projektu „Poprawa efektywności energetycznej budynku remizy OSP Gródek” chcemy 

wymienić ten kocioł olejowy, bo on jest już przestarzały, tak, on już jest tam chyba, nie wiem, 

kilkanaście lat. Olej też jest bardzo drogi, a kocioł na jaki chcemy wymienić to nie będzie tylko na 

zrębkę tylko kocioł na biomasę i on będzie mógł być opalany i pelletem i zrębką, tak, w zależności 

od tego, co będzie w danym sezonie, że tak powiem, tańsze. 

[00:55:25] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję, jasne. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jeszcze pytania odnośnie przedstawionego sprawozdania? Nie widzę. Stwierdzam, że 

sprawozdanie Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym zostało przyjęte do akceptującej 
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wiadomości. Wysoka Rado, punkt trzeci porządku obrad uważam za wyczerpany. Przystępujemy 

do realizacji czwartego punktu dzisiejszej sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym drugim roku. Projekt uchwały otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy w dniu przedwczorajszym. Czy jest potrzeba... Ewentualne pytania. Proszę 

bardzo panie Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Ja mam takie krótkie pytanie na temat, na jakim etapie jest Ośrodek 

Rehabilitacji Zwierząt w Wiejkach? 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Jak Państwo wiecie, Ośrodek Rehabilitacji planowany do 

powstania w Wiejkach jest inwestycją prywatną, więc my nie jesteśmy w stanie powiedzieć, na 

jakim etapie jest, bo to osoba fizyczna tę inicjatywę podjęła, więc nic nam na ten temat nie 

wiadomo jeszcze. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Na jakim etapie to ja nie wiem, tylko widziałem ładny 

samochodzik z logo, z logo właśnie... No tak. Czy są jeszcze pytania odnośnie omawianego 

projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały był szczegółowo omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w 

Gródku w dniu dwudziestego trzeciego marca bieżącego roku i projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionych brzmieniu? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym 

drugim roku została podjęta jednogłośnie. Punkt czwarty porządku obrad uważam za 

zrealizowany. Przystępujemy do realizacji piątego punktu dzisiejszej sesji: rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie gminy Gródek w 

dwa tysiące dwudziestym roku. Projekt uchwały również otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję, z uzasadnieniem i z taką mapką kąpieliska. Był on tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego... trzeciego, tak? Czy są pytania 

odnośnie... Proszę bardzo, pan Radny Nos. 
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- Radny Mirosław Nos: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni. Ja tylko z 

takim wnioskiem, że po prostu o... robione jest to co roku, o nawożenie odpowiedniego piasku na 

plażę, w odpowiedniej ilości i odpowiedniej... tego piasku, w cudzysłowie mówiąc, prawie 

plażowego. Nie mówię o takim piasku oczywiście z plaży z Łeby czy skądś, ale przypominającym 

piasek plażowy. Jest to robione co roku. Moim zdaniem w tym roku też zostanie zrobione, 

oczywiście no w odpowiedniej ilości, dziękuję. 

[01:00:10] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: No tak chyba będzie i piasek... No tak jak pan mówił, z 

Łeby nie będzie, ale w miarę... w miarę nadający się do, do... na plażę, tak? Czy ktoś z Państwa 

ma jeszcze jakieś pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana 

Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy Gródek o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Wysoka Rado. Projekt tej 

uchwały również był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w 

dniu dwudziestego trzeciego marca tego roku, bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną 

akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionych brzmieniu? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania 

elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się 

czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego 

na terenie gminy Gródek w dwa tysiące dwudziestym drugim roku została podjęta. Wysoka Rado, 

piąty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji szóstego 

punktu sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia trzy. Projekt uchwały wraz z Gminnym Programem 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i był on szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Czy jest potrzeba omawiania? Ewentualnie pytania 

może nasunęły się jakieś? Ta uchwała jest podejmowana co roku, tak że działania, skład 

osobowy... Skoro nie ma pytań, poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt tej uchwały był 

omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt uzyskał 

pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionych brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto 

jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż 

za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z 

Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałaniu Narkomanii na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia trzy 

została podjęta. Wysoka Rado, punkt szósty dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. 

Przystępujemy do realizacji siódmego punktu dzisiejszej sesji: rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na 

dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli. Projekt uchwały 

otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, z pismem ze starostwa powiatowego. Jak 

Państwo Radni pamiętają, taką uchwałę podejmowaliśmy, ale zaszła konieczność zwiększenia 

kwoty. Czy jest potrzeba omówienia? Sprawa znana, omawiana była. Poproszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

[01:05:04] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego trzeciego marca bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej 

Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na 

podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały 

opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie 

wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie działalności 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowej Woli została podjęta jednogłośnie. Siódmy punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Ósmy punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły 

podstawowej, w której zorganizowane, zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości 

niż określona w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. Projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on tematem 

wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Czy 

są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. Proszę bardzo. 
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- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany przedwczoraj w dniu dwudziestego trzeciego marca dwutysięcznego 

dwudziestego drugiego roku na posiedzeniu, na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w Gródku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za omawianym projektem uchwały opowiedziało się dwunastu 

Radnych, głosów przeciw nie było, dwóch Radnych wstrzymało się od głosu, od głosowania. 

Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły 

podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w 

Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych została podjęta. Wysoka Rado, ósmy punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dziewiątego punktu sesji: 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu 

na dofinansowanie zadań inwestycyjnych w zakresie dróg powiatowych. Projekt uchwały wraz z 

uzasadnieniem otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był ona tematem 

wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Czy 

są pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat przedstawionego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był rozpatrywany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego trzeciego marca bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej 

Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu 

głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi białostockiemu na dofinansowanie 

zadań inwestycyjnych w zakresie dróg powiatowych została podjęta jednogłośnie. Dziewiąty punkt 

dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Dziesiąty punkt sesji obejmuje rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia / niewyrażania zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na dwa 

tysiące dwudziesty trzeci rok środków stanowiący Fundusz Sołecki. Projekt uchwały wraz z taką 

symulacją pani Skarbnik otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem 

wspólnego posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego... roku. Taką 
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uchwałę podejmujemy co roku. Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania? Ewentualnie czy jest 

potrzeba... Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

[01:11:07] 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Radni. Jak już pan 

Przewodniczący tutaj wspomniał co roku taką uchwałę podejmujemy i co roku są przedstawiane, 

moim zdaniem, bardzo zasadne argumenty, dlaczego nie wyrażamy zgody na utworzenie takiego 

funduszu. Na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku ten projekt był 

omawiany, Wysoka Rada postanowiła nie wyodrębnić takiego funduszu. Uważam, że jest to 

zasadne działanie, bo środki, które mamy na inwestycje, a tych inwestycji w tym roku i w 

przyszłym jest dużo i żebyśmy ten fundusz wyodrębnili, no spowodowałoby to, że byśmy po 

prostu nie mieli na wkład własny. Mam nadzieję, że podejmiemy słuszną i rozsądną decyzję, 

głosując teraz za tą uchwałą. Uważam, że osoby, które się wstrzymają, ewentualnie będą przeciw 

to jednoznacznie dadzą sygnał, że są przeciwko inwestycjom, które są w naszej gminie. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja jeszcze przedłużę wypowiedź 

Radnego Grzesia, że nawet uważam, że osoby, które będą za tym, żeby utworzyć ten Fundusz 

Sołecki to inwestycje na ich terenie nie powinny być realizowane. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Mówicie o tym, 

kto się wstrzyma lub kto będzie przeciwny, ale o ile ja pamiętam to przed wyborami pan Wójt 

deklarował się w swoich... przedwyborczych zapewnieniach, że ten Fundusz Sołecki chce 

utworzyć. A więc teraz nie mówcie, że ci co się wstrzymają, są przeciwni inwestycjom w naszej 

gminie. A więc... skoro były takie zapewnienia pana Wójta przed wyborami, że ten Fundusz 

Sołecki chce wprowadzić, a nadal... mamy już czwarty rok kadencji i nadal od strony Wójta nie 

widzimy chęci, żeby ten Fundusz Sołecki został wyodrębniony w naszym funduszu. Dziękuję 

bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Ja nie rozumiem pana Radnego, no a co w tym złego, 

że pan Wójt... W przeciągu trzech lat sytuacja tak się zmieniła, na przykład, wiadomo, że niektóre 

gminy też wprowadziły ten fundusz i wycofują się z tego. To nie znaczy, że... Jeżeli nie 

wyodrębnimy Funduszu Sołeckiego to nic nie robi się w tych sołectwach? Każde sołectwo coś 

otrzymuje, tu plac zabaw, tu jakieś tam inne sprawy, tak że... A jeżeli my te pieniążki tak rozdamy 

to nie będzie szans na te inwestycje, a wiadomo ile tych inwestycji jest. Proszę bardzo, pan Radny 

Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Wysoka Rado, w naszym przypadku jest bardzo dużo sołectw, to 

jest ponad trzydzieści miejscowości. To są często miejscowości bardzo małe, a ten fundusz 

przypadający na poszczególne miejscowości to są małe kwoty, to jest jedna kwestia. Druga 

kwestia to ma sens, jak wielokrotnie powtarzałem, to ma sens, miałoby sens, gdyby tych sołectw 
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było niewiele, jak to w przypadku innych gmin i gdyby te sołectwa były duże. Wtedy można by było 

wyodrębnić ten fundusz. W naszym przypadku na pewno to jest... realne i właściwe postępowanie. 

Dziękuję. 

[01:15:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: A trzeba dodać, że... Nie ma tak, że w tym sołectwie 

wyodrębnimy, w tym. To musi być we wszystkich sołectwach, tak, i co tam na przykład się zrobi w 

sołectwie... Królowe Stojło? 

- Radny Janusz Cimochowicz: I nie ma tak, że co chcę to zrobię. Niestety, musimy być nad tym 

kontrola. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Nos. 

- Radny Mirosław Nos: Panie Przewodniczący, panie Wójcie, szanowni Radni. Są za ścianą osoby 

zainteresowane, może pan Przewodniczący poprosi Sołtysów, może jakiś głos zabrał, bo to akurat 

ich bezpośrednio dotyczy. Bardzo bym prosił o takie interwencje. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Sołtys, proszę bardzo. 

- Sołtys: Ja jako Sołtys chciałabym zabrać głos. Nadal uważam, że nie powinniśmy wyodrębniać 

tych środków, bo ja na przykład mam u siebie, po pierwsze, czy Sołtysi, ja jako Sołtys nie jestem, 

nie czuję się na siłach, żeby się tym zająć, bo to Sołtys, panie Radny Nos, na siłach zająć się tym, 

bo to Sołtys i Rada Sołecka później, jakby, zajmuje się tymi środkami, to po pierwsze. Po drugie, u 

mnie wychodzi osiemnaście tysięcy. Co ja zrobię za osiemnaście tysięcy w swojej miejscowości? 

Kupię piłki? Nie wiem, podsypię, nie wiem, jedną czy kilka dziur, a co dalej? No ja jestem cały 

czas za tym, że nie powinniśmy rozdrabniać tych środków dopóki co. Wiadomo, jakie są teraz 

zmiany kosztów inwestycji, jak zwiększają się te koszty, więc no możemy rozdać, oczywiście, i 

będziemy siedzieć no. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja, szanowni Państwo, pozwolę powiedzieć w ten sposób, zresztą 

tak samo, jak powtarzam od wielu lat, nawet, nawet... i potwierdzam, że jestem zwolennikiem 

Funduszu Sołeckiego w warunkach, gdy będą, gdy powstaną warunki na takie, jak to się mówi, 

uznanie. Jeżeli my dzisiaj, nawet rok dwutysięczny dwudziesty drugi, widzimy dwadzieścia chyba 

trzy, bodajże, te pozycje inwestycyjne, zastanawiamy się dzisiaj głęboko z panią Skarbnik, bo 

sytuacja jest taka, że z dnia na dzień powstają nowe okoliczności, nowa wiedza, nowe ceny i tak 

dalej, i tak dalej, jak to zrobić, jak zrealizować to każde, nawet najmniejsze sołectwo, gdyby nawet 

jednemu sołectwu przyznać te środki to każde najmniejsze sołectwo już ujmuje co najmniej jedną 

inwestycję. Do czego zmierzam? W wielu gminach, to co dzisiaj było mówione, gdzie były te 

Fundusze Sołeckie, Rady Gminy i Wójtowie, Burmistrzowie schodzą, bo taka powstała sytuacja 

budżetowa w gminach, nie? Ja jestem zwolennikiem wtedy, jak nie będzie możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych. Jeżeli nie będzie, tak jak czytamy dzisiaj, można się cieszyć 
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z tego, że tu na tyle milionów, tu na tyle milionów, jest perspektywa pozyskania kolejnych środków 

i oczywiście, jak powstanie problem z tym, że nie będziemy mogli uzyskać dofinansowania z 

zewnątrz, sam zaproponuję jako pierwszy. Wstanę i pierwszy zaproponuję, robimy Fundusz 

Sołecki. Niech Sołtysi wykorzystają te parę złotych na to, co uważają. Natomiast dzisiaj nie ma 

możliwości żadnej. My nie mamy tych innych dochodów, bo to ktoś tam mówi, że... nazwijmy to, 

nasze dochody z czego się składają? Powtarzam, z podatków i ze źródeł pozyskanych środków 

zewnętrznych. Dzisiaj już są gminy, nawet dzisiaj otrzymałem dwie informacje, że w gminach 

dochody są mniejsze niż wydatki. Gminy mają problem z funkcjonowaniem. I to gminy takie 

niedaleko nawet nas, takie już powstają, tak? Do czego to zmierza? Zmierza do tego, że będzie 

niewydolność. My musimy zastanawiać się nad każdą decyzją, tą najmniejszą, większą i Fundusz 

Sołecki ma swoją rolę, ale jeżeli widzimy, że tam, gdzie nawet powstał, powstaje rezygnacja z 

tych funduszy to chyba trzeba zadać pytanie, dlaczego? I w bogatych gminach, nie? Nie to, że tak 

jak nasza. W bogatych gminach rezygnują z Funduszu Sołeckiego, dlatego że to jest problem w 

dzisiejszych czasach, w dzisiejszych realiach, gdzie te dochody mają inny wskaźnik, niż miały na 

przykład kilka lat temu nawet, tak? I jeszcze raz powtarzam na koniec, będę pierwszym 

zwolennikiem wdrożenia Funduszu Sołeckiego, jak nie będzie możliwości korzystania ze środków 

zewnętrznych. Jak my zastanawiamy się... Nie było możliwości żadnych do tej pory, jak 

rozbudować Urząd, jak wreszcie stworzyć te warunki dla petentów, dla pracowników i pojawiła się 

ta możliwość to co, zrezygnować z tego? Czy te drogi, które wymieniłem czy te i inne sprawy, no 

mówię, tych inwestycji tyle, że ja już sam nie potrafię bez ściągi wymienić, tak? Ale chodzi o to, 

ale chodzi o to, szanowni Państwo, żebyśmy myśleli, że dzisiaj, jak podnosimy kwestię, o grosz 

podatki, to nie dlatego, żeby dokuczyć mieszkańcom, tylko dlatego, żeby nie doprowadzić naszej 

sytuacji finansowej do tak zwanego... sytuacji krytycznej, tak? Jeżeli my musimy dopłacać do 

śmieci to trzeba zrozumieć, że dopłacamy również, a może przede wszystkim dlatego, że tak 

kalkulacja wychodzi... tak powstaje sytuacja, że tyle trzeba dopłacić, a powinni to, tak jak wiemy z 

ustawy, mieszkańcy, tak? I tak dalej, tak że... decyzje muszą być przemyślane. Nie może być 

pochopnych decyzji, bo ja mówię, ja nie jestem Wójtem, a wy nie jesteście Radnymi po to, żeby 

podejmować pochopne decyzje. Muszą być przemyślane. I nawet nie po to, ja mówię, dla 

mieszkańców podejmować tę informację w czasie sesji czy komisji taką, że, że ja postąpiłem tak 

czy ktoś postąpił inaczej. Jeszcze raz potwierdzam to, co mówił pan Radny Antonowicz, wpisałem 

utworzenie Funduszu Sołeckiego, ale jeszcze raz, na każdym spotkaniu mówię, jak powstaną 

warunki. Od początku tej kadencji chociażby cały czas mamy warunki do pozyskiwania środków. 

Cały czas mamy warunki do realizacji zadań nie takich na parę tysięcy tylko na miliony, tak? Na 

parę milionów, mamy kilka albo kilkanaście takich przedsięwzięć. Co wybrać z tego? Jak Państwo 

uważacie? Jeżeli uważacie, że inaczej to proszę podejmować stosowne decyzje. Ja jeszcze raz 

powtarzam, ja uważam, że idziemy w dobrym kierunku i nie powinno być inaczej. Natomiast 

czasami jest tak, że dana, dane sołectwo, dana miejscowość, która nawet czeka czasami parę lat 

to wchodzi się na tą wieś i różne powstają inwestycje. I drogowa i powstaje plac zabaw. To już są 

doświadczenia z poprzednich, z poprzednich lat. Tak że to nie jest tak, że nie ma możliwości, ktoś 

tam mógłby skorzystać, a nie skorzystał w danej chwili, w danym roku. 
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[01:22:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja to co roku mówię i w tym roku 

znowu powiem. Dzisiaj w punkcie jedenastym mamy zmianę uchwały budżetowej, proszę sobie 

otworzyć załącznik numer trzy. I w załączniku numer trzy jako środki własne, to dotyczy inwestycji. 

Tam jest wpisana kwota, jaką gmina przeznacza w środku własnym, trzysta trzydzieści dwa 

tysiące siedemset dwanaście. Tyle jest środków własnych. I teraz nam wychodzi w tych 

obliczeniach, które dostaliśmy, Funduszu Sołeckiego sześćset trzydzieści pięć tysięcy. To 

oznacza, że jeszcze trzeba będzie skądinąd zabrać, dołożyć. I tyle na ten temat mam do 

powiedzenia. Tak. I wszystko to, co jest wpisane... w załączniku numer trzy idzie, za 

przeproszeniem, na koci bambus, w tym momencie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. Już zaraz, sekundę. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, jak czegoś nie 

spróbujemy to nie będziemy wiedzieli no. Po pierwsze w przypadku uchwalenia Funduszu 

Sołeckiego to nie ma obligatoryjnej, że od razu poszczególne miejscowości muszą ten fundusz 

wykorzystywać, mogą go nie wykorzystywać lub w części. No ale pieniądze... ale jak się nie 

wykorzysta tych pieniędzy to przechodzą na rzecz gminy. Z tego co wiem, z tego co wiem to 

Fundusz Sołecki istnieje teraz w gminie Zabłudów, a przynajmniej był w gminie Michałowo. Mówię, 

że był, tak? A i ostatnie, że... to do pana Radnego Grzegorza Borkowskiego, niech pan Grzegorz 

Borkowski zejdzie na ziemię, bo nigdy nie byliśmy przeciwni żadnym inwestycjom w gminie 

Gródek. Nie wiem, czy pan to zauważył, zawsze jesteśmy za inwestycjami. A że ktoś zagłosuje na 

Fundusz Sołecki, się wstrzyma lub przeciw to nie znaczy, że jest przeciwny inwestycjom w gminie 

Gródek. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Borkowski. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Radny. Może pan jest 

zaskoczony, ale ja bardzo stąpam po ziemi twardo. Może pan nie wierzyć. Dalej uważam, że 

Radni, którzy się wstrzymają za tą uchwałą są przeciwni rozwojowi tej gminy. Jeszcze raz panu 

mówię, ja stąpam bardzo rzeczowo i twardo po ziemi. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Koniec, koniec polemiki, bo nie ma czasu. Proszę 

bardzo, panie Sołtysie. Myślę, myślę, że to jest... to jest stanowisko większości Sołtysów czy tam, 

czy tam, no. Pewnie tam... 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Wysoka Rado, szanowni Państwo, panie Wójcie. Ja w większości 

wypowiedzi pana Wójta zgadzam się z nim. Dlaczego? Najpierw się zastanówcie nad tym, bo to 

nie jest tak, jak tutaj pan Radny wspomniał, że dacie po parę złotych na każde sołectwo, nie 

wykorzysta to zwróci. Uwierzcie mi, ktokolwiek dostanie pieniądze na sołectwo, będzie chciał je 

wydać. I weźcie też pod uwagę to, Fundusz Sołecki to nie są inwestycje. Wy na razie rozmawiacie, 

że każdy coś będzie u siebie inwestował. Ja mam doświadczenie z gminy Supraśl. Tam 
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funkcjonuje Fundusz Sołecki. I uwierzcie mi... Tylko tam są... o innych pieniądzach rozmawiamy. 

Tu trzeba myśleć o przychodach, o dochodach, co to gminy można ściągnąć. Ja taką podpowiem 

jeszcze jedną rzecz. Jest okres rozliczania podatku PIT. Proszę ewentualnie na stronie gminy 

zamieścić, niech mieszkańcy weryfikują, jakie są podane adresy przy rozliczaniach PIT-u, bo 

uwierzcie mi, większość tych, przynajmniej w mojej wiosce, którzy mieszkają, ale dalej mają 

adresy meldunkowe Białystok. Dalej piszą adresy Białystok. Środki... Gmina nie ma przychodu z 

tytułu... Znaczy to też jest jakaś kasa dla gminy, ale to nie jest z nieruchomości, to nie jest z 

gruntów. Gmina większość dochodu ma przecież z podatku PIT, z podatku CIT, jeżeli takowy 

występuje to z tego gmina ma największy dochód. Fundusz Sołecki, powiem tylko tyle, gmina 

Supraśl, jak swego czasu wprowadziła, nie był wyko... częściowo był wykorzystywany na 

inwestycje, ale co to były za inwestycje? Dostajesz przykładowo dwadzieścia tysięcy na jakąś tam 

wieś i co ja za dwadzieścia tysięcy jako Sołtys mogę zrobić? Czterdzieści metrów chodnika? Przy 

dzisiejszych cenach budowlanki i materiałów budowlanych to powiem szczerze dwadzieścia 

tysięcy to będzie parę wywrotek żwiru na wyżwirowanie drogi najwyżej. Jeżeli oczywiście starczy. 

Dlatego częściowo zgadzam się tu z panem Wójtem, że Fundusz Sołecki na dzień dzisiejszy w 

gminie Gródek uważam, że jest... no byłby niewypałem, przepraszam za sformułowanie. Jeżeli 

chcemy rozmawiać o Funduszu Sołeckim, zastanówmy się skąd, jak zwiększyć dochody w gminie. 

Jak zwiększyć promocję, żeby przyciągać inwestorów, którzy spowodują, że będzie tu więcej 

podatków, będzie więcej dochodów, bo na dzień dzisiejszy wydawać każdy potrafi. Zresztą mamy 

przykład z góry, że najlepiej rozdać pieniądze, ale nikt nie pyta, skąd je brać. My płacimy 

pieniądze, my podatnicy, my mieszkańcy, tak? Czy pan Wójt czy którykolwiek z Państwa Radnych 

pracujecie, płacicie podatek, czterdzieści chyba procent, nawet teraz chyba mniej, z tego podatku, 

który wpłacacie do budżetu trafia do gminy. I to są realne pieniądze, która gmina może liczyć na 

inwestycje. Na dzień dzisiejszy no nie wiem, jeżeli podzielimy na wszystkie sołectwa i nieważne, 

czy to jest małe, duże, większe, każdy kto dostanie parę złotych będzie chciał je wydać. Ja nie 

ukrywam, z poprzedniej wsi, gdzie mieszkałem, gdzie też byłem Sołtysem, u nas Fundusz Sołecki 

był trzydzieści parę tysięcy. Można już było o czymś myśleć. Ale wiecie Państwo, co my robiliśmy? 

My robiliśmy imprezy integracyjne, my robiliśmy wspólne wyjścia do kina, do opery, bo na to kasa 

starczyła, bo jak przychodziło co do czego, zrobić kawałek drogi to nasze trzydzieści tysięcy 

nawet nie starczyło na wkład własny. Na projekt by starczyło. Ale co mi z projektu, jak projekt 

później był, tak zwanym, pułkownikiem, bo sobie leżał, leżał na tym? Dlatego ok, fajnie jest, żeby 

był Fundusz Sołecki, ale to nie będzie, że rzucimy każdej wsi po, nie wiem, tysiąc złotych, bo to 

tysiąc złotych to będzie po prostu... kropla w morzu potrzeb. Tak że dziękuję serdecznie. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: W jakiej miejscowości pan był Sołtysem? Przypomni jeszcze. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Miejscowość Zaścianki, gmina Supraśl. Miałem pod sobą tysiąc 

czterystu siedemdziesięciu mieszkańców, tak że trochę tego było. I powiem szczerze, pomijając 

polityczne układy i tak dalej, które tam teraz panują, miejscowości Grabówka, Zaścianki, 

Sobolewo, na dzień dzisiejszy, można śmiało powiedzieć, siedemdziesiąt procent dochodu z 

podatków, które wpływa do gminy Supraśl. Ale tam budżet jest taki, że żebyśmy tutaj chociaż 
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połowę tego dostali to... no niech będzie trzydzieści procent to pan Wójt, to tu byłaby inna 

rozmowa. Tak że... tak że powiem tak, nie macie się o co kłócić. Ja nie powiem, że pan jest 

przeciwnikiem czy któryś z Radnych, no tak trochę inaczej to wygląda, tam u nas siedząc. Nikt z 

was nie będzie przeciwnikiem inwestycji, ale też z głową, tak? Podchodźmy do tego... to nie jest, 

nie wiem, gra polityczna typu dajcie Fundusz Sołecki, będzie fajnie. Bo jeżeli ja na Fundusz 

Sołecki dostanę, zgodnie z przepisami, jak byłoby wyliczone, to jest kilka tysięcy złotych, tak? 

Najmniejsza wioska, która ma, nie wiem, dziesięciu mieszkańców dostanie, powiedzmy, koło 

piętnastu. I teraz tak, pięciu mieszkańców – piętnaście tysięcy, a ja mam prawie dwustu 

pięćdziesięciu, dostanę dwieście pięćdziesiąt. Przepraszam, dwadzieścia pięć, na dwustu 

pięćdziesięciu mieszkańców. No i w rozbiciu na mieszkańca? Hm. No trochę to takie... ktoś powie, 

niesprawiedliwe społecznie, tak? Tak że dziękuję za udzielony głos. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy również. Za przedstawienie stanowiska. 

[01:29:40] 

(brak dźwięku) 

[01:29:52] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy panu. Proszę bardzo, pani Radna 

Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Jeszcze właśnie, pomyślmy jeszcze o Sołtysach, którzy na siebie, jeszcze 

raz powtarzam, brali by te barki odpowiedzialności. Ludzi jest małe środowisko. Trudno wybrać, 

co w takiej miejscowości zrobić za takie pieniądze. Czy Sołtysi też, jakby, nie straciliby swoją 

wtedy w oczach ludzi też godność czy, nie wiem, szacunek, że może, a może ja chcę to, żeby 

zrobili, a ty wybrałeś to, żebyście zrobili? Na razie mamy takie... Tak, ale to nigdy nie jest tak. 

Później jest tak, że... często jest tak, jeżeli Sołtys coś organizuje, robi wraz z mieszkańcami, ale 

są też różne później opinie, bo może trzeba było to zrobić, a nie imprezę? A może trzeba byłoby 

to zrobić, a nie te? Naprawdę, ja uważam, że dopóki korzystamy ze środków zewnętrznych nie 

róbmy bałaganu. Nie rozdrabniajmy tych środków i na razie korzystajmy z tego, co Wójt mówi, co 

Monika mówi, bo jest już dużo gmin, które nie składają wniosków, bo nie mają na wkład własny. 

Proste. A my nie rozrzucajmy się tymi pieniędzmi na razie, dopóki nie mamy na to możliwości. Po 

prostu. Dziękuję bardzo. 

[01:31:05] 

(brak dźwięku) 

[01:31:47] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękujemy jeszcze raz. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek o 
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przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. Chociaż pan 

Grzegorz już tam niby, ale jeszcze raz. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie.. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu dwudziestego trzeciego marca tego 

roku projekt tej uchwały był rozpatrywany. Wysoka Rada postanowiła nie wyrazić na zgody na 

wyodrębnienie w budżecie gminy w dwutysięcznym dwudziestym trzecim roku środków 

stanowiących Fundusz Sołecki. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Przepraszam. No za niewyrażeniem no. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy Gródek na 

dwa tysiące dwudziesty trzeci rok środków stanowiących Fundusz Sołecki? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Coś tu... Ale u mnie coś tu... Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie 

wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało 

się jedenastu Radnych, głosów przeciw nie było, trzech z Państwa Radnych wstrzymało się od 

głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty trzeci rok środków stanowiących Fundusz Sołecki 

została podjęta. Wysoka Rado, dziesiąty punkt sesji uważam za zrealizowany. Przystępujemy do 

realizacji jedenastego punktu obrad: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej gminy Gródek na lata dwa tysiące 

dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań na 

lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści siedem. Projekt uchwały otrzymaliśmy 

wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Był on tematem wspólnego posiedzenia Komisji Stałych 

Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Proszę panią Skarbnik o omówienie projektu 

uchwały. 

[01:35:09] 

- Skarbnik Marta Popławska: W zakresie zmiany wieloletniej prognozy finansowej aktualizuje się 

dane w zakresie dochodów i wydatków w odniesieniu do dotychczasowych zmian budżetu gminy, 

które zostały dokonane w dwutysięcznym dwudziestym roku. Wprowadza się również dane 

historyczne wykonania poszczególnych budżetów za okres dwa tysiące czternaście – dwadzieścia, 

a także wykonanie roku dwa tysiące dwudziestego pierwszego na podstawie sporządzonych już 

rocznych sprawozdań budżetowych. Zwiększono także planowane deficyty do poziomu dwóch 

milionów osiemset dwóch tysięcy osiemset sześć złotych dziesięć groszy, który zostanie pokryty 

kredytem długoterminowym w kwocie sześćset siedemdziesiąt trzy tysiące czterysta cztery. 

Przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, w kwocie 

czterdzieści trzy tysiące dwadzieścia dwa złote osiemdziesiąt siedem groszy. Przychodami 



XXXV Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

27 

wynikającymi z rozliczenia środków określonych w artykule pięć ustęp jeden punkt dwa ustawy, 

dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w 

kwocie sto trzydzieści tysięcy siedemset sześćdziesiąt pięć złotych osiemnaście groszy oraz 

wolnymi środkami w kwocie jeden milion dziewięćset pięćdziesiąt pięć tysięcy sześćset 

czternaście złotych pięć groszy. W odniesieniu do przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Gródek dokonuje się następujących zmian: przebudowa drogi gminnej ulica 

Piękna, w Waliłach-Stacji w gminie Gródek; zmniejsza się limit wydatków na dwutysięczny 

dwudziesty drugi rok do kwoty pięćdziesiąt trzy tysiące osiemset; podpisano już umowę na kwotę 

dwadzieścia tysięcy na sporządzenie dokumentacji projektowej inwestycji i tym samym wartość 

całego zadania; wprowadzono nowe przedsięwzięcie – przebudowa ulic Pogodnej i Słonecznej w 

Gródku o wartości łącznych nakładów finansowych dwa miliony sto czterdzieści tysięcy 

dziewięćset i limicie wydatków na ten rok w kwocie tysiąca złotych. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa Radnych 

ma pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza 

Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o 

przedstawienie opinii Wysokiej Rady... No to trudno. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był rozpatrywany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego trzeciego marca dwutysięcznego dwudziestego drugiego roku. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia dwa – dwa tysiące dwadzieścia pięć wraz z 

prognozą kwoty długu i spłaty zobowiązań na lata dwadzieścia dwa – dwa tysiące trzydzieści 

siedem została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, jedenasty punkt dzisiejszych obrad uważam 

za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji dwunastego punktu dzisiejszych obrad: rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok. 

Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję i był on szczegółowo 

omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego 

marca. Proszę bardzo panią Skarbnik Martę Popławską o przybliżenie projektu uchwały. 

[01:39:54] 

- Skarbnik Marta Popławska: W zakresie zmian w planie dochodów i wydatków, tutaj zostały one 

dokonane w oparciu o... wprowadzenie nowego zadania – przebudowa ulicy Pogodnej i 
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Słonecznej w Gródku, o wartości wydatków na dwutysięczny dwudziesty drugi rok na poziomie 

tysiąca złotych, to jest na prace przygotowawcze, otrzymanie stosownych pozwoleń wodno-

prawnych, pobranie map ewidencyjnych. W klasyfikacji budżetowej sześćset szesnaście, sześćset 

pięć. Zadanie ujmuje się również, to już przed chwilą powiedziałam, w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy Gródek. Może ja będę tak skrótami czytała, bo tutaj no omawiałam ostatnio 

wszystko. Troszkę tak już brakuje tchu. W związku z pismem Powiatowego Zarządu Dróg w 

Białymstoku z dnia trzydziestego grudnia dwa tysiące dwudziestego pierwszego roku dotyczącym 

realizacji inwestycji na drogach powiatowych wprowadza się nowe dotacje na zadania 

inwestycyjne, opracowania dokumentacji projektowej i na przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej numer czternaście pięćdziesiąt sześć b, Jałówka – Bobrowniki na odcinku Mostowlany 

– Bobrowniki, usprawnienie odwodnienia w ciągu drogi powiatowej numer czternaście czterdzieści 

b w miejscowości Gródek. Ponadto wprowadza się także dwie nowe dotacje: poprawa 

bezpieczeństwa ruchu drogowego poprzez przebudowę wyniesionego przejścia dla pieszych w 

Zarzeczanach oraz poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego poprzez budowę wyniesionego 

przejścia dla pieszych na ulicy Chodkiewiczów w Gródku. To też na to były w poprzednich 

punktach stosowne uchwały. Zwiększa się również pomoc finansową dla powiatu w zakresie 

dofinansowania rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych o kwotę pięćset 

trzydzieści trzy trzydzieści sześć. Na podstawie informacji Ministra Finansów zwiększa się poziom 

części oświatowej subwencji ogólnej przyznanej z tytułu wsparcia szkół w zakresie organizowania 

dodatkowych zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej. W szkole 

podstawowej jest to kwota dwanaście tysięcy sto czterdzieści dwa złote, a w planie Urzędu Gminy 

Gródek poprzez dotację dla stowarzyszenia Załuki nad Supraślą jest to kwota tysiąc czterysta 

dwadzieścia cztery złote. Na podstawie wniosku dyrektora szkoły podstawowej w Gródku 

zwiększa się wartość zadania „Modernizacja i rozbudowa monitoringu w szkole podstawowej w 

Gródku” do wartości stu pięciu tysięcy złotych. Na podstawie pisma Ministra Finansów zmniejsza 

się plan dochodów z tytułu części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę dwadzieścia sześć 

tysięcy trzysta dziewięćdziesiąt osiem złotych i tego zmniejszenia dokonuje się z planu szkoły 

podstawowej w Gródku. Ponadto w oparciu o wyliczenia z metryczki subwencji oświatowej 

dokonuje się stosownych zmian w planach jednostek oświatowych oraz w planie Urzędu Gminy 

Gródek. Na podstawie pisma Wojewody Podlaskiego z dwudziestego piątego lutego zwiększa się 

dotację celową na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminom ustawami na dwutysięczny drugi rok o kwotę tysiąc dwieście osiemdziesiąt 

jeden złotych. Zwiększa się plan dotacji podmiotowej Gminnego Centrum Kultury w Gródku o 

kwotę pięć tysięcy złotych. Udziela się dotacji Komunalnemu Zakładowi Budżetowemu w Gródku 

na zadanie inwestycyjne „Modernizacja systemu pływakowego turbiny napowietrzającej w 

reaktorze SBR oczyszczalni ścieków w Gródku” w kwocie sześćdziesiąt sześć tysięcy pięćset 

czterdzieści jeden złotych. Zwiększa się poziom dochodu w klasyfikacji dziewięćset dwadzieścia 

jeden zero dziewięć paragraf sześć trzysta o kwotę czterysta tysięcy złotych na podstawie 

wsparcia Radnych województwa podlaskiego z Funduszu Wsparcia Gmin i Powiatów. Środki 

zostaną przeznaczone na realizację zadania inwestycyjnego „Rozbudowa i remont budynku GCK 
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w Gródku”. Zwiększa się wartość wydatków inwestycyjnych na rok dwa tysiące dwudziesty drugi w 

odniesieniu do zadania „Przebudowa drogi gminnej, ulica Błotna w Gródku wraz z budową kładki 

na rzece Supraśl” z uwagi na konieczność poniesienia dodatkowych wydatków na zakup lamp 

solarnych, oświetleniowych w celu zwiększenia bezpieczeństwa. Zwiększa się wkład własny w 

zadanie „Posiłek w szkole i w domu” z planu finansowego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w kwocie tysiąc czterysta dziewięćdziesiąt dziewięć złotych. Otrzymano również zawiadomienie o 

zwiększeniu dotacji celowej na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz 

innych zadań zleconych gminom ustawami na dwutysięczny dwudziesty drugi rok z 

przeznaczeniem na sfinansowanie wypłat dodatków osłonowych. Zadanie to realizuje Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej i tam zwiększa się plan wydatków o kwotę dwadzieścia... dwieście 

trzydzieści cztery tysiące sześćset. Gmina Gródek wraz z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej przystąpiła do realizacji rządowego programu Korpus Wsparcia Seniorów, na który 

otrzymała środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid w kwocie dwanaście tysięcy dwieście. Środki 

te będą przeznaczone na poprawę bezpieczeństwa oraz możliwości samodzielnego 

funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych przez dostęp do tak zwanej opieki na 

odległość. Pozostałe zmiany dotyczą planu wydatków i dochodów Urzędu Gminy Gródek i zostały 

wprowadzone w celu usprawnienia bieżącej działalności jednostki i dostosowanie planu do 

aktualnie realizowanych zadań. Dziękuję. 

[01:45:38] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych ma 

pytania odnośnie omawianego projektu uchwały? Ja tylko mam pytanie do pani Kierownik. Czy te 

przejście... do pani Kierownik, tak, do pani Moniki. Czy to przejście podwyższone w Zarzeczanach, 

czy to jest akurat dobra lokalizacja, bo ja tam przechodzę i to jest na zakręcie akurat. Tu z 

góreczki, tu pod góreczkę i na zakręcie. I, i, i... 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Nie pamiętam dokładnie, kiedy to było, ale na pewno w 

ubiegłym roku, może nawet dwa lata temu Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego razem z 

pracownikiem naszym odpowiedzialnym za drogi z policjantem i z... z ruchu drogowego, tak, i z 

powiatu, tak zadecydowali, tak, że jest to miejsce niebezpieczne, bo mieszkańcy przechodzą z 

Zarzeczan nad zalew, często są to też dzieci i właśnie ze względu na ten zakręt widoczność jest 

ograniczona. I zdecydowali, że tak to przejście jest... jest tam potrzebne i niezbędne, tak? I będzie 

to przejście wyniesione, na pewno odpowiednio oznakowane i dla kierowców widoczne. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Chciałbym dodać, że zarządcą drogi, decydentem jest powiat 

Białystok. My tu uczestniczymy w ramach wsparcia finansowego i uzgodnień, które miały miejsce, 

dlatego też jesteśmy za, bo jest taka decyzja powiatu, a wiem że Sołtys Zarzeczan i mieszkańcy 

określają, że tam jest niebezpiecznie i przejście tego rodzaju by się przydało. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Proszę bardzo, pan Radny Nos. 



XXXV Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

30 

- Radny Mirosław Nos: Dziękuję, panie Przewodniczący, panie Wójcie, pani Skarbnik. Na komisji 

wspólnej zadałem pytanie na temat wypłat dodatków osłonowych, terminów wypłat, a już teraz 

wiemy, że dotacja wpłynęła, tak że będzie wypłata już z poniedziałkiem? Pani Kierownik, już 

można? Płacimy, tak? Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś chce zabrać głos jeszcze w sprawie 

omawianego projektu uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii 

Wysokiej Rady na temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku. Projekt 

uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy Gródek na dwa tysiące dwudziesty drugi rok 

została podjęta jednogłośnie. Wysoka Rado, punkt dwunasty obrad uważam za zrealizowany. 

Trzynasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Projekt uchwały otrzymaliśmy na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych. Był on tam również omawiany. Czy są pytania odnośnie projektu 

uchwały? Nie widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku w dniu 

dwudziestego trzeciego marca bieżącego roku. Projekt uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej 

Rady. 

[01:50:07] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i 

nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za 

podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów przeciw nie było, nikt z Państwa 

Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że uchwała w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Gródek do realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z 
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konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa została podjęta. Trzynasty punkt dzisiejszych 

obrad uważam za zrealizowany. Przystępujemy do realizacji czternastego punktu obrad: 

rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia do załatwiania spraw z zakresu 

przyznania lub wypłaty z zakresu świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia 

zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy. Projekt uchwały otrzymaliśmy przed dzisiejszą 

sesją. Kto zechce omówić? Poproszę pana Wójta o omówienie projektu uchwały. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, artykuł trzynasty Ustawy z 

dnia dwunastego marca o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa każdemu podmiotowi, w szczególności osobie fizycznej prowadzącej 

gospodarstwo rolnej, które zapewni zakwa... domowe, przepraszam, które zapewni 

zakwaterowanie i wyżywienie obywatelom Ukrainy może być przyznane na jego wniosek 

świadczenie pieniężne z tytułu, z tego tytułu nie dłużej niż na okres sześćdziesięciu dni. I teraz tak, 

biorąc pod uwagę ten zapis trzeba było uregulować kwestię związaną... kto to będzie, jak to się 

mówi, tym się zajmował, wypłacał i Rada Gminy zgodnie z artykułem trzydzieści dziewięć ustęp 

cztery Ustawy z dnia ósmego marca o samorządzie gminnym do załatwienia spraw 

indywidualnych mówi, że w sprawy z zakresu administracji Rada Gminy może upoważnić również 

organ wykonawczy jednostki pomocniczej oraz organy jednostek i podmiotów, o których mowa w 

artykule dziewiątym ustęp jeden, czyli, czyli jednostki organizacyjnej. W związku z powyższym, 

że... z prowadzeniem przez kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku 

postępowań w sprawach jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości trzystu złotych na 

osobę, z przeznaczeniem na utrzymanie, w szczególności na pokrycie wydatków na żywność, 

odzież, obuwie, środki higieny osobistej oraz opłaty mieszkaniowe obywatelom Ukrainy, zasadne 

jest również przekazanie uprawnienia do realizacji innych zadań związanych, podobnych z 

wypłatą, pomocą dla Ukrainy... dla tych gospodarstw. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Czy są pytania odnośnie 

omawianego projektu uchwały? Są pytania? Nie ma. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto się przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego 

systemu głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, 

głosów przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, 

że uchwała w sprawie upoważnienia do załatwiania spraw z zakresu przyznania lub wypłaty 

świadczenia pieniężnego przysługującego z tytułu zapewnienia zakwaterowania i wyżywienia 

obywatelom Ukrainy została podjęta. Czternasty punkt dzisiejszych obrad uważam za 

zrealizowany. Piętnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów na rok dwa tysiące dwadzieścia – 

dwa tysiące dwadzieścia dwa. Projekt uchwały otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą 

sesję. Tutaj jest program... i uzasadnienie szczegółowe, opisane. Był on tematem wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Czy są pytania 
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odnośnie omawianego projektu uchwały? Bo rozumiem, że... było szczegółowo omawiane, tak 

że... Nie ma pytań. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat 

omawianego projektu uchwały. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Projekt tej 

uchwały był omawiany szczegółowo na ostatnim posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w 

Gródku. Projekt uchwały uzyskał pozytywną akceptację Wysokiej Rady. Zresztą pani Kierownik 

bardzo szczegółowo i opisała to i przedstawiła, tak że myślę, że tutaj nie ma żadnych wątpliwości. 

Dziękuję. 

[01:55:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu? Proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? 

Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na podstawie wskazania elektronicznego systemu 

głosowania ogłaszam, iż za podjęciem uchwały opowiedziało się czternastu Radnych, głosów 

przeciw nie było, nikt z Państwa Radnych nie wstrzymał się od głosowania. Stwierdzam, że 

uchwała w sprawie przyjęcia programu osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów na rok dwa 

tysiące dwadzieścia dwa w gminie Gródek został przyjęty. Piętnasty punkt dzisiejszych obrad 

uważam za zrealizowany. Przystępujemy do szesnastego punktu dzisiejszych obrad: rozpatrzenie 

sprawozdania z realizacji w dwa tysiące dwudziestym pierwszym roku Programu Wspierania 

Rodziny w gminie Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia – dwa tysiące dwadzieścia dwa. 

Sprawozdanie takie w formie opisowej i tabelarycznej otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na 

dzisiejszą sesję i był on szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Gminy w dniu dwudziestego trzeciego marca. Czy nasunęły się jakieś pytania może wśród 

Państwa Radnych? Nie widzę. Poproszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na 

temat omawianego sprawozdania. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Na ostatnim 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy w Gródku zostało nam przedstawione sprawozdanie z 

realizacji w dwutysięcznym dwudziestym pierwszym roku Programu Wspierania Rodziny w gminie 

Gródek, bardzo zresztą szczegółowo, opisowo. Wysoka Rada przyjęła to sprawozdanie do 

akceptacji, tak że nie było uwag tutaj. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie z realizacji 

gminnego Programu Wspierania Rodziny w gminie Gródek na lata dwa tysiące dwadzieścia – dwa 

tysiące dwadzieścia dwa za rok dwa tysiące dwudziesty pierwszy zostało przyjęte do akceptacji. 

Piętnasty... Szesnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za zrealizowany. Siedemnasty punkt 

dzisiejszej sesji obejmuje rozpatrzenie sprawozdania z realizacji w dwa tysiące dwudziestym 

pierwszym roku gminnego programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Przemocy 



XXXV Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

33 

w Rodzinie na lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia pięć. Sprawozdanie 

powyższe otrzymaliśmy wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. Tak jak pan Przewodniczący 

Komisji powiedział szczegółowo przedstawione, przygotowane przez panią Kierownik, jak 

wszystkie sprawozdania. I był on szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy Gródek w dniu dwudziestego trzeciego marca. Ewentualne pytania? Nie 

widzę. Proszę pana Grzegorza Borkowskiego, Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów i 

Rolnictwa Rady Gminy o przedstawienie opinii Wysokiej Rady na temat omawianego 

sprawozdania. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Tak jak też i 

poprzednie sprawozdania również i to było przez panią Kierownik bardzo szczegółowo omówione. 

Pani Kierownik przedstawiła nam te wszystkie problemy, jeżeli chodzi o przemoc w rodzinie, 

przeciwdziałanie na rzecz ofiar przemocy w rodzinie. Wysoka Rada zaakceptowała to 

sprawozdanie. Dziękuję. 

[02:00:00] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Stwierdzam, że sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata dwa tysiące dwadzieścia jeden – dwa tysiące dwadzieścia pięć za rok dwa tysiące dwudziesty 

pierwszy została przyjęta do akceptującej wiadomości. Siedemnasty punkt dzisiejszych obrad 

uważam za zrealizowany. Osiemnasty punkt dzisiejszej sesji obejmuje pytania i wnioski Radnych. 

I w tym punkcie zachęcam Państwa Radnych do zabierania głosu w tym punkcie. Proszę bardzo, 

pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Panie Wójcie, panie Przewodniczący. Ja zwracam się z prośbą o 

poszerzenie odci... drogi gminnej w Wiejkach, na odcinku od drogi głównej tutaj w lewo, przed 

starym SKR-em. Każde równanie drogi zawęża ten odcinek i na obecną chwilę jest duży problem 

z wyminięciem się dwóch samochodów. Tutaj w dole. Nie, nie, nie, przed starym SKR-em jeszcze 

w Wiejkach. Zjazd ten w lewo. W lewo. I jeszcze moje pytanie jest, w maju lub w czerwcu w 

tamtym roku zostało złożone podanie przez panią Sołtys Wiejek odnośnie drogi też tam w pobliżu, 

tam wcześniej było pole, nie będę podawać nazwiska czyje pole, lasek był tam ścięty i tam 

właśnie miał być zrobiony kawałek drogi... Tak, tak, czy coś wiadomo z tym, co tam się dzieje? 

Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To znaczy tak, tak jak zwykle przy takich wnioskach tutaj w tym 

przypadku drogi tej w lewo w Wiejkach to dokonamy oględzin. Zobaczymy, co tam trzeba zrobić, 

w jakim momencie ewentualnie poszerzyć i jeżeli istnieje taka potrzeba to spróbujemy uczynić, tak? 

Natomiast odtworzenie drogi tej, po wycięciu tego lasku, tak jak pani mówi, i co, to zostało bez 

echa, tak? Rozumiem, że... Myślę, że teraz pani Kierownik nie jesteśmy w stanie odpowiedzieć, o 

jaki to chodzi odcinek? Trzeba sprawdzić, bo jeżeli są, były wnioski na piśmie to sprawdzimy, w 
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jakim zakresie ten wniosek został zrealizowany, ewentualnie w jakim trzeba jeszcze dopełnić te 

czynności. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja mam pytanie. Rozmawialiśmy już nie raz, 

czy udało się w związku z brakiem... częściowym zasilania energii elektrycznej, jak również 

zasięgu telefonii komórkowej, czy udało się z kimś nawiązać kontakt? Zaprosić którąś z tych firm 

na sesję? 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, no rozmawialiśmy chyba na poprzedniej sesji 

na ten temat. Tak jak pan zresztą doszedł też do wniosku, że są to firmy komercyjne, prywatne i w 

zasadzie nie mamy wpływu na to, czy oni zainwestują tutaj większe pieniądze na terenie naszej 

gminy czy nie, więc z reguły działają u nas w gminie i w województwie, firmy działają przez 

przedstawicieli, więc ściągnięcie kogoś decyzyjnego jest naprawdę trudne i zresztą nie wiem, czy 

uznają za zasadne. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać... Proszę 

bardzo, Radny Cimochowicz. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko dodam jedno zdanko. Ja myślę, że każdy z nas ma 

możliwość próby kontaktu z taką firmą i zaproszenia. Przecież też zaakceptujemy, jeżeli pan 

Radny też uda się skutecznie zaprosić tę firmę na sesję to tak samo, jak dzisiaj ten był pan z 

Supraśla, zaproponował spotkanie, chciał przekazać pewne informacje dla nas... Może nie to, że 

dla nas potrzebne, to, co on chciał przekazać, w tym przypadku nas wszystkich zainteresuje to. 

Natomiast mówię, to jest trudne. Proszę spróbować i dojdziecie do wniosku takiego, że trudno jest 

skutecznie... Tutaj każda firma ocenia, jakie ma możliwości i ocenia, co w danej gminie, na danym 

terytorium może zrobić i robi no. Raz gorzej, raz lepiej. Wiem, że na przykład czasami są te 

usterki poprawiane, problemy z łącznością poprawiane, ale czy to nas zaspokaja to każdy ocenia 

po swojemu no. Natomiast to nie jest tak, że... To nie tylko władze gminy czy tam... spróbują 

kontaktować się, mieszkańcy też próbują nawiązać kontakt i zadawać pytania w odpowiednich 

infoliniach. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Przepraszam, jak Państwo wiecie prawa rynku są takie. Jeśli mają 

klientów, firmy, to inwestują, natomiast jeśli... klienci... nie zwiększa ilość klientów, więc tutaj na 

trudno zmusić kogoś, żeby inwestował pieniądze i budował jeszcze wieże czy wzmacniał te 

sygnały. 

[02:05:20] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Gryc. 

- Radny Jerzy Gryc: Dziękuję. Tylko mogę dodać, bo widocznie tak w pojedynkę to jest słabo, bo 

pamiętam, że tu w grudniu był pan przedstawiciel, pan dyrektor, nie pamiętam nazwiska, z firmy 
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PG. Osobiście z nim rozmawiałem. Zapisał moje dane, numer telefonu kontaktowego i do tej pory 

cisza, tak że... Wiem, że to jest trudne, ja próbowałem. Ba, nawet napisałem pismo bodajże 

piątego grudnia dwa tysiące osiemnastego roku i do tej pory nie dostałem odpowiedzi. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pan się chyba pomylił. Jakie PG? Jakie PG? A dobrze, 

przepraszam. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych... Proszę bardzo, pan 

Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: Ja mam pytanie a propos tam, czy coś się dzieje a propos ulicy Młynowej, 

tego niedokończonego kawałka? I czy jakieś prace a propos ulicy jeszcze Przechodniej? Tam z 

tym współwłaścicielem działki, czy coś się dzieje w tym kierunku? Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Poproszę panią Kierownik. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: No kwestie te uregulowania stanu prawnego zostały 

zakończone, tak? Tam w budżecie są pieniążki na dokumentację projektową, jednakże jeszcze 

tego nie zlecaliśmy ze względu na... priorytetowe potraktowanie inwestycji współfinansowanych ze 

środków zewnętrznych i po prostu zobaczymy, co wyjdzie nam z wszystkich przetargów, czy nie 

trzeba będzie jakichś tam pieniążków przesuwać, tak? Bo no to wtedy będą też podjęte przez 

Państwa decyzje, skąd te pieniążki będziemy zabierać, jeżeli na coś zabraknie, bo być może 

okaże się, że być może trzeba będzie rezygnować z jakichś inwestycji z naszych środków, aby nie 

stracić dofinansowania. Ale to myślę no w przeciągu, nie wiem, najbliższych miesięcy, miesiące 

czy dwóch, pewnie się wyklaruje sytuacja. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy szanowni Państwo, chcę dodać, że w tym przypadku to, co 

powiedziała pani Kierownik, staramy się tak organizować wydatki, żeby te jakby rzeczy, które 

wiadomo, że w tym roku nie będzie przebudowywane, ewentualnie na drugi rok to żeby w 

ostatniej chwili, jak to się mówi, zlecać wykonanie tej dokumentacji do, do... jeżeli chodzi o 

dokumentację projektową, bo tak jak mówimy, czasy są nieprzewidywalne. Nie wiemy, co będzie 

za tydzień, za dwa, za trzy, jeżeli chodzi o ceny i dzisiaj mówimy o tym, że nie chcemy 

rezygnować z tych wydatków, które... bez dofinansowania. Tu wszystko może się zdarzyć, że... 

Oby tak się nie stało, że trzeba będzie rezygnować z tych wydatków, które są z dofinansowaniem, 

bo to mówię, to wszystko w tej chwili jest na takim poziomie i dużo, dużo niepewności jest z tym, 

jak to będzie wyglądało za miesiąc, za dwa, do końca roku. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: (brak głosu) [02:08:25] na następną sesję kogoś, przedstawiciela z 

Nadleśnictwa Waliła, dlatego że w terenie wschodnim drogi powiatowe i gminne są 

systematycznie niszczone przez samochody wywożące drewno z lasu. W tej chwili jest 

nawierzchnia sucha, ale gdy są opady deszczu czy jest śnieg to naprawdę, te zniszczenia są 

bardzo duże. Ja nie neguję, że trzeba to drewno wywieść z lasu, ale... No niestety, ale, ale to jest 

bardzo uciążliwe dla mieszkańców. To jest jedna kwestia. Druga kwestia odnośnie tego 
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uchwalonego niedawno Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. Powiem tylko tak, że 

przemoc może być znana i udokumentowana. Natomiast bywają takie sytuacje, zresztą wiemy ze 

środków masowego przekazu, że ta przemoc w rodzinie może być ukryta. Że coś się tam dzieje 

niedobrego, nikt o tym nie wiem. I potem nagle bach, prawda, coś niedobrego, bo dziecko trafia 

do szpitala, bo jak pokazują środki masowego przekazu, że jakieś są zabójstwa, morderstwa, 

dlatego po prostu zwracam się z apelem, żebyśmy byli my, jako mieszkańcy gminy, miejscowości, 

czujni na to. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. 

[02:09:58] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja tylko, jeżeli można odnieść się do pana nadleśniczego, 

zaproszenia pana nadleśniczego, pan nadleśniczy jest zainteresowany zapoznać się z Radą 

Gminy i w ogóle tutaj zechce na pewno zauczestniczyć na sesji, jak go zaprosimy, chociaż 

większość z nas zna pana nadleśniczego. To tak jak pan mówi, tego rodzaju sprawy będzie 

można omówić, chociaż wstępnie powiem szczerze, że rozmawialiśmy na temat... To znaczy 

zawsze nawet piszemy pisma do każdego nadleśniczego, nie tylko w Waliłach-Stacji, bo tak się 

składa, że na naszym terenie nie tylko nadleśnictwo Waliły-Stacja urzęduje, a prosimy o to, żeby 

te wywózki różnego rodzaju, które są prowadzone, próbować, starać się organizować w czasie 

takim, który jak najmniej pozwala na degradację dróg w wyniku roztopów czy tam innych tych 

sytuacji atmosferycznych. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy... Proszę bardzo, pani Radna Petelska. 

- Radna Anna Petelska: Panie Wójcie, panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Panie Wójcie, 

chciałabym, takie pierwsze pytanie moje, na jakim etapie droga w Słuczance? Czy tam zostało 

uwzględnione ten... propozycja, żeby do projektu dopisać... przesunięcie do mostu tej drogi? To 

pierwsze pytanie. Drugie... droga prośba,wniosek, nie wiem, najwyższy czas się zastanowić, żeby 

poprawić całą nawierzchnię drogi Waliły-Dwór, do drogi krajowej. Teraz wiosna pokazała, że tam 

już były takie ubytki, poprawione oczywiście są, na ile można, te dziury, ale może pojawi się jakiś 

program, może coś tam. Trzeba po prostu nanieść jedną warstwę po całości, bo to łatanie to 

jeszcze rok i tam już nie będzie co łatać, bo są naprawdę takie wyrwy duże. Zresztą pan Wójt 

jeździ to pewnie sam zauważył. I czy coś zostanie poprawione na drodze krajowej koło 

gospodarstwa rolnego, tam na tym zakręcie? Tam jest... powiatowej, przepraszam, powiatowej, 

tak. Tam jest, tak jak widzimy, wieczny problem z odwodnieniem. Tam po prostu zalew się robi, 

jak są opady. Tam też zostało podsypane, powiat podsypał, jak najbardziej tam utwardził, ale to i 

tak pewnie nic nie da. Tak że tutaj to... Jeszcze jak to wygląda, czy pan Wójt tam rozmawiał? 

Jeszcze jedno... Korzystając właśnie z głosu jeszcze chciałabym zapytać, czy jest możliwość, 

teraz już jakby wszystkie zaostrzenia zaczynają być, jakby, zniesione, od poniedziałku i czy byłaby 

możliwość wymiany piasku na placach zabawach, w piaskownicach? Wypadałoby to zrobić, bo no 

ten czas był jaki był. Dzieci... już wiosna, więc coraz częściej już zaczynają korzystać i będą. 
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Jeżeli jest to możliwe to bardzo bym prosiła. U nas w Waliłach-Dworze, wymienić przede 

wszystkim i tam, gdzie są. Tam, gdzie są. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Kierownik. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: To na tyle, ile spamiętałam. Myślę, że wymienimy ten 

piasek przy okazji zamawiania piasku na plażę, tak, to wtedy będziemy mogli sobie go rozwieźć. 

Bo zamawiając, zamawiamy cały transport, tak? To wiadomo, że wtedy taką dużą wywrotką nie 

pojedzie na jeden plac zabaw, bo on to zasypie. Pierwsze pytanie dotyczyło Słuczanki, tak? To 

powiat przygotowuje dopiero koncepcję na przygotowanie zapytania ofertowego czy przetargu na 

opracowanie tej dokumentacji. Wystąpili do nas z wnioskiem o jakby konsultację tego, czy 

opiniujemy pozytywnie czy nie. Była tam ujęta właśnie tak, tak, przedłużenie aż do mostu. Reszty... 

I reszty nie pamiętam, nie wiem, co tam było. A, tą drogą ogólnie do Walił-Dworu, tak? No to to 

trzeba by oczywiście ocenić, tak, i ewentualnie pomyśleć o zabezpieczaniu środków jako 

inwestycji w kolejnych latach, bo położenie warstwy na takim długim odcinku no to na pewno będą 

znaczne koszty. 

- Radna Anna Petelska: Jak najbardziej ja rozumiem te koszty, ale to już chyba trzeba po prostu 

zaplanować będzie w jakimś tam momencie, bo... bo nie będzie co reperować. Tak ja uważam. 

Zresztą kto jeździ tamtędy to widzi. 

[02:14:56] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, tak jak obserwujemy ilość wniosków 

realizowanych, ile wniosków składanych to już my troszeczkę tutaj w tym momencie boimy się, bo 

to, żeby nie doszło do takiej sytuacji, że nie mamy, tak jak pani mówiła, może jakiś wniosek będzie, 

tak, z miłą chęcią, ale nie ma takich wniosków typowych, takich na renowację drogi, nie? Na 

przebudowę, na budowę i tak dalej, i tak dalej. I tu trzeba ocenić, bo tak jak pani pamięta, 

któregoś razu robiliśmy taką, taką dosyć... na bogato, czy nazwijmy to, może nie przebudowę 

drogi, tylko reperowanie tych... otaczarką, tych miejsc najbardziej takich... no takich zniszczonych, 

tak? No i jak się okazuje tego rodzaju naprawa to wymaga, żeby co roku wracać do tematu i 

naprawiać, tak? To w takim zakresie być może spróbujemy te miejsca, te najgorsze porobić. 

Natomiast jeżeli chodzi o... tutaj koło... na drodze powiatowej to nie wiem, gdyby ktoś chciał na 

przykład obejrzeć sesję powiatu albo komisję powiatu to tam rzeczywiście ten... nawet chyba na 

wczorajszej sesji była mowa o tym czy na komisji, nie pamiętam, była mowa o tym, o Dworze w 

zakresie tego, tej wody, która stoi przy tym. Tam główny problem jest jaki? No my dzisiaj widzimy, 

że jest wjazd, tak, że jest droga, że jest kałuża, a generalnie chodzi o to, że tam formalnie tak 

jakby nie ma czego? Wjazdu. Wjazdu. I organizacja wjazdu należy po stronie, jak to się mówi... 

właściciela, tak? Tak, a więc musi być połączenie, jak to się mówi, tych kilku podmiotów, żeby to 

wszystko załatwić. Pan starosta bardzo dobrze zna temat. Pan dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych zna temat. Ciągle, jak to się mówi, do tego tematu się wraca, z tym że jeszcze raz, 

nie wiem, czy to wynika z tego, że nie ma możliwości, żeby... bo tu musi być porozumienie. Bo 

wjazdu... Zarząd Dróg Powiatowych nie może robić wjazdu dla prywatnych tych, jak to się mówi, 
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ten... Może tylko uzgodnić, tak? Może stworzyć warunki. Może przygotować dokumentację, tak? 

Natomiast wjazd ma wykonać prywatnie. Ja nie wiem, czy coś się nie zmieniło w ostatnim czasie, 

bo to jest we właściwości powiatu. To nie jest gminna droga, tak? Tak że trzeba to sprawdzić, ale 

wiem, że non stop jest ten temat wałkowany, tak że skoro coraz częściej to myślę, że już niedługo 

stanie się faktem. 

- Radna Anna Petelska: Ja jeszcze tylko odniosę się... Dziękuję panie Wójcie. Jeszcze tutaj 

korzystając z okazji, może można wykorzystać w przyszłości, jeżeli chodzi o tę drogę właśnie, od 

Walił-Dworu, jakiekolwiek, może coś się pojawi, względem sytuacji na granicy, dlatego że jak stoją 

tiry to ta droga też została między innymi temu tak zniszczona, bo niestety tędy jest objazd, tak? I 

to jest naprawdę... nawet ciężarowych samochodów, więc tutaj ona też między innymi... Może 

warto byłoby wziąć kiedyś pod uwagę, wykorzystać tę sytuację i ją... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak, tylko wykorzystać tę sytuację to będziemy wtedy, jeżeli 

powstaną... Nie, nie, jeżeli powstaną, szanowni Państwo, te inwestycje, które są zaplanowane 

bezpośrednio z tą strefą przygraniczną. To, co mówimy, a więc są środki specjalne na tę drogę, 

programy otwierają się na drogę tą, na którą chcemy robić te Bobrowniki – Jałówka, tak? I 

zobaczymy, to jest taka... tak jak pani mówi, nie? Każda droga, tam, gdzie droga krajowa jest, 

która ma możliwość dawania objazdu, czyli gdzieś tam, nie daj Boże czy wypadek czy kolizja czy 

taka kolejka, to powoduje to, że objeżdżają i tiry, pomimo że... Yhm. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Ja jeszcze tylko dodam, bo ten... pani Radna na pewno pamięta, 

że nawierzchnia, ta budowa tej nawierzchni, tak, ze żwirowej na tą utwardzoną, była realizowana 

w ramach programu Sąsiedztwa Polska – Białoruś i ten argument, o którym pani mówi był jednym 

z kluczowych do tego, że ten projekt został uwzględniony. Pisaliśmy, jak pani pamięta, trzy 

wnioski do różnych programów, dopiero za trzecim udało nam się uzyskać dofinansowanie, więc 

nie jest to takie... takie proste wstrzelić się, że tak powiem, do każdego programu. Zresztą pani 

Kierownik teraz pisze wnioski, wie, że do każdego programu są potrzebne... chociaż inwestycja 

jest taka sama, ale argumenty muszą być różne, żeby, żeby mieć większe szanse na to, żeby tę 

inwestycję zrealizować, dostać pieniążki na to. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że idziemy, będziemy szli w tym kierunki, pani Radna. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Popławska Małgorzata. 

- Radna Małgorzata Popławska: Dziękuję panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, chciałam 

wyrazić swoje zadowolenie z realizacji ulicy Błotnej i mostu na ulicy Błotnej. Oprócz walorów 

estetycznych poprawiło to bezpieczeństwo na tyle, że bardzo chętnie jest uczęszczany, 

uczęszczana ta droga, odwiedzany most. Bardzo bym prosiła tylko o uporządkowanie terenu 

wokół i o powrót kosza na śmieci. I druga sprawa, i druga sprawa, chciałam zapytać, jak wygląda 

sytuacja z... jeśli chodzi o Bibliotekę Publiczną i statut, bo wiem, że pani kierownik złożyła jakieś 

uwagi co do statutu, tak? Do gminy. I chciałabym się dowiedzieć, jak to wygląda, ta sytuacja. 

[02:20:49] 
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- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Jeżeli chodzi o ulicę Błotną to ja może powiem tak, że w sumie 

droga została w tym zakresie zleconym odebrana. Faktem jest, że tutaj te pobocza czy te tereny, 

tak jakby można powiedzieć, zielone, nazwijmy to, które one w tej chwili nie są zielone czy tam są 

zasyp... pokryte piaskiem, warto by było troszeczkę dodać czarnej ziemi, jak to się mówi, i trawki 

posiać, żeby ta estetyka była, jak to się mówi, w całej rozciągłości, tak? I te elementy, które 

mówiłem, czyli w tej chwili wychodzi na to, że zejście z tego mostku w kierunku tam... Zarzeczan 

też wymaga, żeby tam troszeczkę czymś utwardzić, podnieść, żeby nie, nie było... To wszystko 

trzeba obejrzeć. Natomiast jeżeli chodzi... to, co się da w ramach gwarancji z wykonawcą uzyskać, 

a to, co niestety nie uwzględnione zostało, a warto by było, tak jak pani mówi, o tę estetykę 

dodatkową zadbać to leży po naszej stronie. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czyli tych obaw, o których pani mówiła, że tam 

studzienki za wysokie to już jest wszystko... No. Czy ktoś... 

- Sekretarz Gminy Roman Łoziński: Nie wiem, czy to działa. Działa. Odnośnie, odnośnie statutu. 

Tak, została taka propozycja, wstępne wnioski i propozycje zmian przez panią kierownik złożone. 

Jedna z propozycji, jedna z tych propozycji dotyczy, aby zamienić wyraz „kierownik” na wyraz 

„dyrektor” biblioteki. Pozostałe zmiany są zmianami kosmetycznymi. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Najważniejsze to jest ta, tak? Proszę bardzo, pan 

Radny Antonowicz. 

- Radny Marek Antonowicz: Dziękuję panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja 

chciałem ponowić to pytanie z komisji o tę drogę w Wilewiczach, od numeru siedem do 

czternaście. Tam mieszkańcy poprosili mnie, żebym przekazał to jednak na sesji i chcieliby się 

dowiedzieć, czy ona po prostu zostanie lekko... no nie lekko, poprawiona, bo wiadomo, że po 

zimie roztopy były... w okropnym ona stanie była i druga sprawa. Wszyscy tutaj wiemy o 

tragicznym tym pożarze, pana Jurka Gigiela w Bielewiczach. Dom został... doszczętnie się spalił i 

jest taka prośba, czy gmina mogłaby pomóc, w sensie udostępnienia, nie wiem, przyczep, 

kontenera, caterpillara do pomocy dla tego pana Jurka? A jeżeli chodzi o osoby to sądzę, że tutaj 

społeczność nasza w tym dalszych pracach pomocy mu na pewno pomogła. Dziękuję. 

[02:24:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Znaczy ja myślę, że... informowałem, tak, pan Jurek w ogóle się 

zwrócił z takim zapytaniem podobnym do treści, którą pan w tej chwili składa we wniosku. We 

wstępnej rozmowie poinformowałem, że takich za dużo możliwości nie ma. Nawet tej, o której pan 

mówi to tak, wie pan, nie ma zapisane, że gmina ma obowiązek czy ma możliwość, tylko po 

prostu robimy to na zasadzie takiej, że no w takich sytuacjach uważamy, że trzeba pomóc i tak jak 

pan mówi, jakiś tam kontener czy dwa czy caterpillarem tam, rozbrojenie czy załadowanie tego, co 

ma trafić do kontenera jesteśmy w stanie spróbować. I nie wiem, czy odpowiedź już została 

udzielona czy nie, ale... na to podanie, bo pan Jurek złożył taki, takie, takie podanie, nie? Jeżeli 

chodzi o drogę do Bielewicz to... No i oprócz tego, tak jak wiemy, z GOPS-u jeszcze... GOPS też 

będzie miał możliwość wsparcia w zakresie określonym przepisami, tak? Tak że, tak że ocena 
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tego pozwoli na to, żeby, żeby też pewną decyzję wydać pomocną dla tego, dla tej rodziny, tak? 

Jeżeli chodzi o drogę do Bielewicz. Mogę panu zaproponować przejażdżkę na tą drogę? 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Wójcie, ja tą drogą jeżdżę... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Co drugi dzień. 

- Radny Marek Antonowicz: Można powiedzieć... Powiedzmy co drugi dzień. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze, to nie proponuję już panu. 

- Radny Marek Antonowicz: W tych, w tych, przy tych roztopach no niestety tam się nie pojawiałem, 

bo nie dałbym rady tam przejechać. A są tam dzieci dowożone do szkoły i jest tam chora osoba i 

wtedy, gdy... Trzeba byłoby- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Nie, ja nie w tym celu panie- 

- Radny Marek Antonowicz: Żeby karetka pogotowia tam dojechała, sądzę, że nie dojechałaby. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Panie Radny, ja nie mówię dlatego... Wiem, że... Mam tutaj w 

wykazie wśród porównanych dróg również i tę drogę. Ja wiem, że to porównanie samo, nawet 

jeżeli było porównane, ta droga, to nie załatwia tematu do końca. Natomiast ja, tak jak 

powiedziałem, w harmonogramie tych... Wczoraj mówiłem na komisji, w harmonogramie dróg, 

które są do porównania, właściwie wszystkie drogi są do porównania, mieści się i tak droga. Jeżeli 

nie została zrobiona wczoraj to dzisiaj zostanie zrobiona. Jak nie dzisiaj to jutro, bo chyba w 

sobotę też będzie równać operator. Tak że należy traktować... Jeszcze raz powtarzam, jak nie 

została zrobiona to będzie w najbliższym czasie no. 

- Radny Marek Antonowicz: Panie Wójcie, jeszcze odnośnie tej drogi. Ona jest wyrównana, ona jest 

lekko podsypana, tylko że po zimie, sam Wójt widział- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Wiem, o co chodzi- 

- Radny Marek Antonowicz: Jaka sytuacja była po roztopach, gdy tam parę samochodów 

przejechało i to chodzi... No w tej chwili jest w porządku, ale po następnej zimie, jeżeli będą 

roztopy to znowu ponowi się... te uszkodzenia i będą problemy z przejazdem. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, uwierzcie, że naprawdę mi zależy na tym, żeby 

te drogi, jak jedziesz to czuć na to, że są podsypane. Nie po czarnej ziemi się jedzie tylko po 

wyżwirowanej, gładko i tak dalej. Problem polega na tym, że w związku z tą sytuacją, również tą 

przygraniczną, w tym roku wydatki na drogi, na te... znaczy żwirowanie i tak dalej, już dawno, jak 

to się mówi, zostało... skończyło się, nie? Musimy organizować środki. I to, co zostało zrobione to 

zostało zrobione, ale cały czas, jeszcze raz powtarzam, ta droga jest też na uwadze pod 

względem podsypania. Jak tylko będzie możliwość być może to podsypiemy, tak jak pan mówi, na 

razie, żeby przejechać to dobre i porównanie, tak? Ale na przyszłość, czyli w sensie na zimę 

przygotować tak, żeby było lepiej, tak? Dobrze rozumiem? Dziękuję bardzo. 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Panie Marku, ale to jest uroda piaskowych dróg, 

żwirowych. To jest... Dzisiaj jest dobrze, a co mówić po zimie następnej, na pewno trzeba będzie 

poprawiać jeszcze. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja jeszcze jedno zdanko. Na Facebooku pokazała się taka 

informacja, to nie jest nic dobrego, że pokazały się tam problemy z drogami w poszczególnych 

gminach. Tam Juchnowiec... No nie będę wymieniał. W różnych gminach, nie? Ja tak przeglądam 

i ucieszyłem się z tego, że u nas, pomimo tego że mamy i najwięcej dróg i powiatowych... Nawet 

dla takiego porównania dróg powiatowych w gminie Gródek, sto dwadzieścia siedem kilometrów? 

A w gminie Supraśl, która wydaje się, nie, taka... Jest około niecałych chyba czterdzieści 

kilometrów, tak? I teraz problem polega na tym, to wszystko trzeba objąć nadzorem, tak? I te drogi 

gminne, dojazdowe i tak dalej. Tak że naprawdę ja się... Wiem, że ludzie narzekają, wiem, że są 

problemy, ale staramy się w miarę możliwości, żeby żadnej drogi nie ominąć, zostawić, jak to się 

mówi, bez żadnej pomocy, tak? Tak że staramy się to robić, tylko że nasze środki to są takie, 

które trzeba, jak to się mówi, znaleźć tutaj kolejne dziesięć, piętnaście tysięcy na to, żeby 

poświęcić na, na przykład na piasek, tak? Na żwir. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: W trakcie dzisiejszej rozmowy z panem Radnym 

Kozłowskim, właśnie tak on mówił, że taki wniosek wystosował tam w powiecie, żeby właśnie ilość 

dróg brać do ilości mieszkańców i tam, tam, gdzie jest najwięcej tych dróg, tam najwięcej robić... 

najwięcej robić dróg. Żeby był... no, no, ale i najwięcej robić dróg. No ale nie wiadomo, czy ten 

wniosek jego przejdzie. Proszę bardzo, pan Radny Wysocki. 

- Radny Andrzej Wysocki: O, to ja jeszcze też do tego. W Mieleszkach i Kolonii-Mieleszkach, tam 

między stawami, droga jest wyrównana, to fakt, z tym że na jesień też tam trzeba będzie ją 

podsypać. Przynajmniej tylko w tym miejscu, bo tam reszta to idzie przeżyć. Tam już krawężniki 

wychodzą do góry, równarką wybrał ziemię za mocno chyba. Znaczy nie wiem, czy to akurat przy 

ostatnim równaniu czy to już tak postępuje od jakiegoś czasu. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tak że ja tylko powiem, że w przeciągu tygodnia byłem tam dwa 

razy i o ile się nie mylę, ten odcinek drogi, ten główny, to jest droga powiatowa, tak? Pani... To jest 

droga powiatowa. Zostało zgłoszone dla powiatu. Powiat no nie planował jakichś na razie w 

najbliższym czasie, jakichś tam głębszych napraw. Tak, tak, tylko chodzi o teraz, nie? Chodzi o 

przywrócenie do stanu takiego no przejezdności, używalności teraz no. 

[02:30:18] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Radna Ratyńska. 

- Radna Monika Ratyńska: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, panie Wójcie. Ja mam trzy 

sprawy. Pierwsza sprawa to jest... Zdejmę to, to będę lepiej słyszalna. Pierwsza sprawa to jest 

wniosek, który składam w imieniu mieszkańców wsi Załuki, Nowosiółki i Radunin o zmianę godzin 

działania oświetlenia w tych wsiach. Chcielibyśmy, aby rano nie było w ogóle, nie paliło się światło, 

ponieważ wspólnie z Sołtysami uznaliśmy, że to jest niepotrzebne. Natomiast chcielibyśmy, żeby 
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to światło się paliło do godziny dwudziestej trzeciej. Summa summarum jest to oszczędność, 

biorąc pod uwagę to, że nie będzie się palić w ogóle przez cały rok, nie tylko teraz, przez cały rok, 

że nie będzie się palić rano, a będzie się palić wieczorem to jest dla gminy oszczędność w 

godzinach włączenia tego oświetlenia. Dobrze. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowni Państwo, problem jest taki, że w tej chwili w wielu 

gminach, nie będę po imieniu nazywał, nie? Nawet w tych pobliskich, tam, gdzie się nie paliło 

światło, tam gdzie się paliło całą noc, schodzą do dwudziestej trzeciej, nawet niektórzy 

zastanawiają się do dwudziestej drugiej. Problem jest prosty, koszty minimum razy sto procent, 

tak? A więc to oznacza, że znowu zagrzęzamy w problemie tym, ile wyniosą nasz koszty 

oświetlenia, tak? 

- Radna Monika Ratyńska: Ale panie Wójcie, my chcemy, żeby ono się paliło... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tylko teraz, teraz, jeżeli zapalimy w Załukach o dwudziestej trzeciej 

to na pewno Waliły-Dwór, które... 

- Radna Monika Ratyńska: Zgasimy. Nie, my chcemy, żeby się paliło po południu. Rano, żeby się 

nie paliło zupełnie, nie włączane było. Natomiast włączało się, jak zapada ciemność po południu i 

żeby się paliło do dwudziestej trzeciej. Nie całą noc. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To może wszędzie tak zrobić? 

- Radna Monika Ratyńska: Od zapadnięcia ciemności do dwudziestej trzeciej. W szczególności na 

lato, wtedy, kiedy letnicy przyjeżdżają. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tylko szanowni Państwo, ja zastanawiam się na przykład w 

miejscowości... Bo to, o co chodzi. Bo zawsze powstaje porównanie. Ktoś jedzie przez Załuki i 

dzwoni do Wójta: panie Wójcie, a czemu to tam do dwudziestej trzeciej, a u nas do dwudziestej 

pierwszej trzydzieści? Tylko... Nie, wyobraźcie sobie, że w niektórych miejscowościach, tych 

mniejszych, nie chcą. Nie chcą, żeby się paliło światło. Po co to mają, w Borkach na przykład, się 

palić, tak? W Borkach w ogóle nie powinno być. Natomiast, natomiast problem jest taki, że różne 

są opinie na temat. Ja mówię, czy w Mostowlanach czy w Świsłoczanach, tam no ile tych... 

- Radna Monika Ratyńska: Opinia mieszkańców tych trzy wsi jest tak i my bardzo prosimy, żeby to 

światło się paliło... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Byłem na spotkaniu, bardzo dużym spotkaniu w Raduninie, nie było 

takiego wniosku pani Radna. Nie było takiego wniosku. 

- Radna Monika Ratyńska: No jest, dzisiaj ja składam. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dzisiaj się pojawił, tak? 

- Radna Monika Ratyńska: Dzisiaj składam, tak. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze. 
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- Radna Monika Ratyńska: Sprawa numer dwa. Wspólny wniosek z Radną Petelską. Jak można 

spróbować podejść do sprawy, żeby wprowadzić zakaz parkowania tirów między mostem w 

Królowym Moście a skrzyżowaniem w Sofipolu? Ponieważ tam jest... tam po prostu jest bardzo 

źle z tymi tirami, jest bardzo źle. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja odpowiem od razu, bo muszę odpowiedzieć. Szanowni Państwo, 

to nie jest tak. Przecież informowałem na poprzedniej sesji bodajże czy na komisji, że takich 

wniosków napisaliśmy nie tylko do wojewody, nie tylko do dyrektorów wojewody, do dyrektora 

generalnego dróg, do policji, do senatorów i tak dalej, i tak dalej. Problem polega na czym? Że, 

że... jak to się mówi, niektórzy, tak jak odczuwam, poinformowali, że trochę zelżało w pewnym tym, 

jeżeli chodzi o te kolejki. Jakaś łatwiejsza powstaje przejezdność, nie? Robią się takie gdzieś tam, 

gdzieś tam miejsca, w których... Natomiast, natomiast reakcja jest taka... A, proponowaliśmy 

również, żeby, żeby gdzieś tam zatrzymywać te tiry przed Białymstokiem, żeby na miejscach 

postoju przetrzymywać, żeby tu po prostu nie tworzyła się kolejka do Białegostoku samego, tak? 

Bo to problem, że, że kolejka będzie duża, jak porobimy te bufory, tak? Teraz następna sprawa, 

szanowni Państwo, zwróciliśmy się z prośbą w ogóle, w perspektywie czasu, o przebudowanie tej 

drogi poprzez to, żeby powstały odcinki, tak zwanych, trzecich pasów do wymijania, do 

wyprzedzania, żeby nie było tych problemów, co teraz są. Jednym pasem jadą na całej długości 

dwie pary na przykład tirów, tak? W tę stronę i w tę, a trzeci stoi jeszcze. To jest problem ogromny. 

To nie jest tak, że... To jest właściwość, właściwość ministra, właściwego ministra, Kuźnica 

jeszcze nie ma perspektywy, kiedy zostanie otwarta, a więc to oznacza, szanowni Państwo, że to 

może do końca roku potrwać, taka sytuacja. A my możemy jedynie ponowić te wnioski, tak? 

Dzisiaj dzwoniłem do wojewody akurat w takiej sprawie, właściwie do dyrektora wojewody od tych 

spraw infrastruktury przygranicznej, to też właśnie, też udzielane są odpowiedzi na nasze wnioski. 

My tych jeszcze odpowiedzi nie mamy. Mamy już? 

[02:35:45] 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Jeśli mogę dodać to tak, jak pan Wójt mówił, już te pisma do 

wszystkich są składane po raz drugi albo i trzeci. Ale o tym, że... Nie ma, że tak powiem, decyzji w 

jednym punkcie dotyczącym tej drogi krajowej, w jednym miejscu, świadczy to, że ostatnio 

wysłaliśmy pismo do wojewody, do wiadomości też do zarządcy i do straży granicznej z 

propozycją, żeby przynajmniej przesunąć ten bufor, który jest utworzony na stacji Waliły za to 

gospodarstwo, które tam jest przy drodze, ekologiczne, które... Tam jest gospodarstwo 

ekologiczne i ludzie zwrócili się z wnioskiem, żeby przynajmniej przesunąć. Bo po pierwsze są 

zanieczyszczane... ich nieruchomość. Po drugie no, te oczekujące tiry też nie tworzą atmosfery 

ekologicznego gospodarstwa, czyli działalność ich jest pod znakiem zapytania. W tamtym 

tygodniu chyba właśnie, przyszło pismo od wojewody przesyłające to pismo do straży granicznej i 

do celników, tak, do KAS-u. Czyli no wojewoda nie podjął w tym zakresie decyzji. Zobaczymy, co 

odpowie nam... odpowiedzą służby, więc tutaj naprawdę trudno się, że tak powiem, umiejscowić, 

kto jest w końcu odpowiedzialny za tę sytuację, że może powiedzieć, tak, dzisiaj proszę tam nie 

stawać, proszę policja, żeby na tym zakręcie czy gdzieś tam, zakazywała stania albo przesunęła 
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tę kolejkę tirów o kilometr, tak? Więc tutaj cały czas nad tym... pracujemy, bo po pierwsze są 

właśnie wnioski mieszkańców, którzy tam mieszkają obok i mają jakąś działalność, a po drugie no 

też dojeżdżają ludzie do pracy, tak, i wracają i jest to tak niebezpieczne, no ale... Możemy tylko 

tyle powiedzieć, że bez przerwy monitujemy, ale nie ma skutku. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Tu, tu szanowni Państwo... tu szanowni Państwo w tej naszej... to, 

co do nas możemy zrobić to staramy się rozstawiać kosze, te ubikacje, TOI TOI-ie, tak, po to, 

żeby tutaj te zaśmiecenie troszeczkę ograniczyć, bo tyle śmieci do lasu, jak to się mówi, goni, że 

po prostu nawet zbierane w pasie drogowym, to, jak chodzisz po lesie to widać, że są śmieci, tak? 

Tu problem jest bardzo duży, niszczenie dróg, niszczenie dróg poprzez to, że pobocza się niszczą. 

Niszczenie dróg poprzez to, że jak stoi tir, na przykład jak teraz słońce będzie nawet na tej szosie 

tej, nazwijmy to, największego kalibru, nie? Czyli... na krajówce, tam KRN coś tam, o symbolu, też 

widać są ślady takie, czyli tego, tego postoju. Tak że problem jest ogromny. To na pewno trzeba 

dopatrywać się decyzji na szczeblu ministerialnym, bo to o tym, że w Kuźnicy, na przykład, 

zamknięto to przejście graniczne to na pewno nie powstało tutaj na szczeblu lokalnym, tak? A 

powód też są... Jaki to był też tego powód to też wiemy z tego, co nam przekażą, tak? Tak że 

domyślam się, że nie tak łatwo będzie jeszcze to, żeby wróciło do poprzedniego stanu, żeby to 

przejście graniczne i w Kuźnicy i w Bobrownikach równolegle działało dla celu przewozu tych 

towarowych i osobowych. 

- Radna Monika Ratyńska: Ale tam się w końcu skończy tym, że samochód spadnie ze skarpy. Bo 

ja codziennie tam jeżdżę w tę i z powrotem, ja widzę, co tam się dzieje. Stoją... Tam miejscami w 

ogóle nie ma poboczy. Tam jest rowek. Niektóre, niektóre... Niektóre tiry nie przejeżdżają przez 

ten rowek, tylko stają na jezdni. Miejsca jest bardzo mało. Po lewej stronie jest skarpa. Ja... W tej 

chwili jest sucho i ta skarpa się trzyma, ale jak po niej jedzie tir, a zacznie padać deszcz, to 

zacznie tę skarpę podmywać, ktoś spadnie, jakiś tir ze skarpy. Będzie problem. Wtedy dopiero 

zaczną myśleć, co tu zrobić. 

[02:40:00] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Najgorzej, że są przyzwyczajenia kierowców niektórych, że jedzie 

po tej, nazwijmy to, właściwej stronie to on nawet nie koniecznie zjeżdża, tak? Bo to wiadomo, 

kultura wymaga, żeby dać możliwość przejazdu to powinno się zjechać, nawet jeżeli nie wystarcza 

asfaltu to na pobocze, tak? Różnie bywa. A czasami jest tak, że jedzie to trzeba uciekać, jak to się 

mówi, w każdy, w każdą możliwą wnękę. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Tak, o tych newralgicznych punktach, czyli góra w Królowym 

Moście, w Pieszczanikach to piszemy w każdym piśmie wyszczególniając te punkty. Nie piszemy, 

że ogólnie, że w ogóle sytuacja jest zła tylko zwracaliśmy uwagę właśnie na górę w Królowym 

Moście i w Pieszczanikach, no ale... 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To nawet nie piszemy tego w informacji o pracy Wójta, bo to no 

wiadomo, jak się ponagla te... to tylko... 
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- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Nie wiem, nie wiem na ile to jest prawda, ale takie 

nieoficjalne informacje mam, że ponoć od pierwszego czerwca mają zamknąć przejście w 

Bobrownikach. Bo się kończą kontrakty. Ale to już jest... Czy ktoś... Proszę uprzejmie. 

- Radna Monika Ratyńska: Jeszcze mam jedną sprawę. Mianowicie chciałam powiedzieć parę 

swoich spostrzeżeń na temat szkoły podstawowej w Załukach. I tak, pierwsza sprawa to jest 

dzisiejsza uchwała. Dziękuję, że większość Radnych była za nią. A chciałam powiedzieć, że... No 

nie pamiętam tej kwoty, jaka to została kwota, jaka to jest dopłacona kwota, dodana? Ile to jest? 

Jakiego rzędu są to pieniądze? Pięć tysięcy? Sześć tysięcy? Jakieś, coś takiego. Chciałam 

powiedzieć... SMS-a dostałam od księgowej. Szkoła podstawowa w Załukach w tym roku w 

styczniu zwróciła dla gminy, to są pieniądze, które trafiły do budżetu gminy, powyżej osiemnastu 

tysięcy złotych. Ponieważ ta szkoła jest dzielona na trzy kupki, o ile ja pamiętam, te pieniądze, bo 

jest szkoła, są te dla niepełnosprawnych i oddział przedszkolny to wygląda de facto tak, że z 

jednej kupki szkoła oddaje dla gminy, natomiast na drugą kupkę trzeba dołożyć, bo nie starcza. 

Więc sprawa ta wygląda tak, że ta uchwała po awanturze, jakiś czas temu, nie pamiętam jaki, 

została podjęta ledwo. Dzisiaj została owszem podjęta z głosami, które się wstrzymały, tak? 

Natomiast szkoła zwróciła osiemnaście tysięcy w styczniu dla gminy i te pieniądze trafiły do 

budżetu gminy. O tym nikt nigdy nie powiedział, ja coś tam kiedyś brzdąkałam, ale nikt mnie 

słuchał. To jest sprawa jedna. A teraz sprawa druga. Ja chciałam powiedzieć, że... Ja mówię teraz 

od serca, ja jestem wiceprezesem stowarzyszenia i mówię to, co ja myślę na temat szkoły w 

Załukach. Przyjeżdżają do nas uchodźcy z Ukrainy, którzy zapewne, bo o to nie pytałam, ale 

zapewne, są przyjmowani do szkoły zapewne w Gródku. Natomiast dzieci z Załuk to są obcy. O 

są obcy. Bo tak, pieniądze im... Radni się wstrzymują. Budynek szkoły to jest... to nie jest budynek 

publiczny, przepraszam, to co, to jest niepubliczny? Jaki to jest budynek? Że wszędzie solary są 

zakładane, a w szkole nie. Nawet na korytarzu jest wystawa to tam też nie ma pani z Załuk. 

Dlatego ja chciałam po prostu powiedzieć, że jest takie coś, jak szkoła w Załukach, i to coś to nie 

jest obcy, który przyleciał z Marsa. Tylko to są nasze dzieci z Załuk, z gminy Gródek. Dziękuję. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę bardzo, pani Kierownik. 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Ja tylko bym chciała się do tych solarów, tak, do paneli 

fotowoltaicznych odnieść. Umowę na prąd ma stowarzyszenie, tak? Czy niepubliczna szkoła 

podstawowa w Załukach, nie wiem dokładnie i po prostu gmina tam nie ponosi kosztów prądu, 

dlatego też nie mamy możliwości zamontowania tam paneli fotowoltaicznych. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: No to to tak jak mówiliśmy, że trzeba znaleźć sposób i moment na 

to, żeby wprowadzić obiady, tak? W tym przypadku, biorąc pod uwagę, że zbliżają się wakacje to 

najlepiej bezpośrednio po wakacjach trzeba to wdrożyć, bo tu to nie jest tak, że obiady to chodzi o 

wydanie obiadów. To trzeba, jak to się mówi, też w budżecie środki przeznaczyć na to. I teraz 

kwestia tego, skoro było organizowane w inny sposób, a mamy zorganizować tak, jak to powinno 

być, tak? Bo to należy, że takie to powinno być, tak? To możemy już no, tylko kwestia na 

następnej sesji, jeżeli damy radę znaleźć środki, organizujemy i ślad za tym, w tej procedurze 

całej, idziemy w kierunku dopłacania do obiadów, w tej części oczywiście, bo to nie będzie tak, że 
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gmina w stu procentach zapłaci za całość tego, jak to się mówi, tylko te niektóre czynności, czyli 

wkład, tak? 

- Radna Monika Ratyńska: Nie, ja już nie będę się wypowiadać. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale nie no... Proszę mówić, proszę się nie wstydzić. 

[02:45:40] 

- Radna Monika Ratyńska: Nie, bo tak sobie myślę, bo może na przykład tutaj moja osoba to może 

jest zła? Więc może ja przestanę być wiceprezesem stowarzyszenia na przykład? 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Radna, proszę powiedzieć, o co chodzi, no. Proszę... 

- Radna Monika Ratyńska: No bo dlaczego szkoła jest traktowana zawsze- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ale- 

- Radna Monika Ratyńska: O szkole nawet nie było pomyślane przy tych, przy tej fotowoltaice. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja nie mogę wykazać- 

- Radna Monika Ratyńska: Bo to można jakoś- 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Radna- 

- Radna Monika Ratyńska: Dogadać się. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Pani Radna, ja nie mogę wykazać zużycia prądu na nie swoim, z 

nieswojego domu. 

- Radna Monika Ratyńska: Ok. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja nie mogę wykazać podmiotu, który... zużycie prądu, z 

sąsiedniego, tak? W tym przypadku, jeszcze raz powtarzam, jeżeli na gminne obiekty i zużycie 

prądu, to, co płaci gmina, to gmina nie płaci, tak? Tam są warunku. Można przeczytać, tu nikt nie 

jest przeciwko temu. Na pewno... Teraz tego rodzaju programów to będzie, jak to się mówi, sporo 

i spróbujemy może coś wymyślić wspólnie albo dowiedzieć się, czy my mieliśmy rację czy nie 

mieliśmy. A jak nie mieliśmy to zorganizować. Jeżeli chodzi o te środki, tak jak pani powiedziała, 

dotacja, subwencja trafia na trzy czy tam na cztery półki, tak? I panin dyrektor, gdyby miała taką 

możliwość, żeby z tych pieniążków pokryć te potrzeby inne to by pokryła, tak? Ale nie może tego 

zrobić, musi zwrócić, a Rada Gminy przyznaje środki na cele potrzebne. To nie jest tak, że ten, że 

tutaj jest to manewrowanie, absolutnie. To jest tak i to będzie tak i było tak i inaczej być nie będzie 

no. Co roku taka sama sytuacja jest. 

- Radna Monika Ratyńska: Ja nie chcę... Ja będę na stojąca mówić. Ja nie chcę teraz, nie oczekuję 

odpowiedzi. Po prostu chcę przypomnieć, że jest taka szkoła. Że to nie jest obcy tylko to jest 

nasza szkoła, nasze dzieci. Które tak samo, jak gródeckie dzieci, tak samo to, tam jest 
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siedemdziesiąt dzieci. Dwadzieścia pięć w przedszkolu, czterdzieści w szkole i w oddziale 

przedszkolnym. To jest dwa autokary dzieci, żeby dowieźć do Gródka. 

- Zastępca Wójta Lilia Waraksa: Szanowni Państwo, ja myślę, że takie emocje nie są wskazane, bo 

ja mogę dać konkretne dwa przykłady, gdzie gmina wspiera dzieci z Załuk i jeśli są jakieś 

inicjatywy to na pewno będą, będą w miarę możliwości oczywiście wspierane. Pierwszy przykład 

to jest punkt przedszkolny, który uczestniczy w programie realizowanym przez przedszkole. 

Dofinansowujemy... od marca, od końca marca ruszają dowozy, dzieci będą dowożone z Załuk na 

zajęcia do przedszkola. Transport finansuje gmina dodatkowo. Też wyjazd do teatru dla dzieci 

wszystkich z Załuk i dla dzieci z przedszkola z Gródka będzie finansowany. Dzieci z Załuk mają 

możliwość uczestniczenia w świetlicy w zajęciach teatralnych, za które też płaci gmina, więc nie 

można mówić, że dzieci są inaczej traktowane. Dzieci nie są inaczej traktowane, po prostu dorośli 

powinni jakoś... to wszystko zebrać do kupy. Jeśli są, jeśli są inicjatywy godne poparcia na rzecz 

dzieci to na pewno są one finansowane z budżetu gminy. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Ja dodam tylko jeszcze jedno zdanko, że proszę znaleźć z jeden 

przypadek, gdzie można wskazać, że gmina Gródek mogłaby coś jeszcze dodać do 

funkcjonowania tego rodzaju szkoły, a tego nie robi. My uczestniczymy w każdym wniosku. Każdy 

wniosek, który składa szkoła czy związane tam z prądem czy z odwodnieniem czy z piecem czy z 

wymianą czegoś, cały czas odpowiadamy pozytywnie. Nie było momentu, że... I mało tego, szkoła 

może dostać od nas, co może dostać na funkcjonowanie, jak to się mówi, jak no... systemu 

edukacji, tylko subwencje. W sprawach materialnych uczestniczymy na każdym kroku. Nigdy nie 

odmówiliśmy. Ja gdybym zadał dzisiaj pytanie, czy pani dyrektor czy pani prezes... Pani jest 

prezesem, tak? Wiceprezesem. To na pewno nie wskażę tutaj naszego jakiegoś niewłaściwego 

traktowania w tym zakresie, a jeżeli chodzi o tą fotowoltaikę to mi się wydaje, że te warunki są 

jasno określone, ale jeżeli, jeżeli rzeczywiście popełniliśmy jakiś błąd to przy następnym 

programie postaramy się naprawić no. Bo to tak trzeba rozmawiać, nie można tak w ten sposób, 

bo naprawdę my, my staramy się na każde, czy trzeba jakiś autobus czy busik czy coś, staramy 

się zawsze... czy na pływalnię, nigdy nie było odmowy. No ja nie rozumiem, o co chodzi. To już 

raz wskazywałem to, jak pani dyrektor tutaj przedstawiała sytuację. Ja naprawdę, ja ze swojej 

strony tutaj nie pamiętam żadnego wniosku, który gmina nie zrealizowała. A z tą fotowoltaiką 

myślę, że tak jest, jak pani Kierownik mówi, bo ona na co dzień tutaj reali... tym się zajmuje i 

warunki są wyraźne. Ja wiem, że nawet jak pobudujesz dom, zresztą nie będziemy o sprawach 

tych innych rozmawiać no. 

[02:50:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dobrze. Kończę dyskusję na ten temat. Proszę bardzo, 

pan Radny Cimochowicz. 

- Radny Janusz Cimochowicz: Mamy tutaj do wieczora siedzieć i debatować? To jest jedna rzecz. 

Druga rzecz, nie gniewaj się Moniko, ale na początku lat dwa tysiące w ostatniej chwili powołano 

stowarzyszenie i dzięki temu ta szkoła funkcjonuje. Dla dobra ogółu. Natomiast w latach 
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dziewięćdziesiątych pani Radna z Załuk, szczególną aktywność przejawiała likwidacji szkół. Te 

miejscowości na wschodzie takiej szansy nie miały. Nie miały takiej szansy, chociaż już wtedy 

powoływano szkoły takie niepubliczne. Tej szansy nie miały. 

[02:51:42] 

(brak dźwięku) 

[02:52:27] 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Dobrze, szanowni Państwo, ja myślę, że trzeba ten temat 

zakończyć i jak to się mówi, może nie to, że tutaj przeprosić się wzajemnie za jakieś tam 

podniesienie głosu, tylko nie powinniśmy tutaj na ten temat w taki sposób debatować, bo jeżeli są 

jakieś problemy to proszę wskazać, niekoniecznie na sesji. Rozumiecie. Chodźmy, rozmawiajmy 

to w ramach spotkania z mieszkańcami. No. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos 

jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Osiemnasty punkt dzisiejszych obrad uważam za wyczerpany. 

Przystępujemy do realizacji dziewiętnastego punktu dzisiejszych obrad – wolne wnioski i 

informacje. Zachęcam Państwa Sołtysów do zabierania głosu. Zapraszamy tutaj. A może ktoś z 

Państwa chce zabrać głos? Proszę bardzo, pani Radna Gościk. 

- Radna Alina Gościk: Tak? Panie Radny, pan bierze pieniążki za sesję, więc myślę, jak posiedzi 

pan godzinkę, dwie więcej, więc nic panu się nie stanie. Ale ja mówię, bo mam prawo głosu, tak? 

Chciałam poinformować, tak, chciałam poinformować, że dwudziestego pierwszego marca w 

szkole podstawowej w Gródku zrealizowano działania w ramach projektu profilaktycznego 

„Bądźmy odpowiedzialni i asertywni – dzień kolorowej skarpetki”. Tego dnia młodzi wolontariusze 

informowali o idei Światowego Dnia Zespołu Downa. Czytali bajki profilaktyczne, zachęcali 

młodszych kolegów i koleżanki do wykonania projektów kolorowych skarpetek. Przypominali 

zasady zdrowego stylu życia, zachęcali do aktywności w ramach szkolnego Koła Młodszego 

Wolontariatu. Za wspólną pracę uczniowie klas jeden – cztery zostali nagrodzeni zdrowymi 

przekąskami, będącymi alternatywą dla tych mniej zdrowych, ale niestety bardziej popularnych. 

Zdrowe przekąski zostały zakupione ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gródku za co bardzo, bardzo serdecznie dziękujemy pani Lilii Waraksa. 

Chciałabym również podziękować dla pani Skarbnik, dla pana Wójta i dla Radnych za 

wyodrębnienie i znalezienie środków własnych w budżecie gminy na remont sali gimnastycznej. 

Mamy piękną salę, piękne nowe urządzenia i fajnie byłoby teraz może jakiś turniej piłki siatkowej o 

puchar Wójta. I na koniec, żeby nie przedłużać dla... Chciałbym podziękować dla wszystkich 

mieszkańców, uczniów, rodziców, Radnych, większości Radnych, którzy okazali wielkie serce i 

zaangażowanie w niesieniu pomocy dla ludzi mieszkających w Ukrainie. Dla ludzi walczących. 

Chcę powiedzieć, że wspólnymi siłami zebraliśmy najpotrzebniejsze rzeczy, które zostały już trzy 

razy, i teraz właśnie dostałam telefon, że czwarty raz przyjechał pan i zabiera bezpośrednio do 

Ukrainy. Czyli trzy razy jakby już przekazane środki do Ukrainy i raz do Związku Ukraińców 

Podlasia, do Bielska Podlaskiego. Do akcji aktywnie włączyło się, włączyła się niepubliczna szkoła 
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podstawowa w Załukach, przedszkole samorządowe w Gródku, Top Market w Gródku i sołectwo 

Wiejki, za co bardzo, bardzo dziękujemy. Oczywiście akcja trwa nadal, ciągle zbieramy i teraz na 

obecną chwilę najpotrzebniejsze rzeczy to środki opatrunkowe, środki pierwszej pomocy 

szczególnie lekarstwa przeciwbólowe, przeciwzapalne, no i ciągle zbieramy konserwy, suchą 

żywność, żywność pakowaną hermetycznie, makarony, środki, apteczki pierwszej pomocy, 

nawilżane chusteczki higieniczne, śpiwory, koce, karimaty, latarki z bateriami, ciepłe skarpety, 

rękawice robocze i stare, naprawdę stare telefony komórkowe. Tak że jeszcze raz serdecznie 

dziękuję i zachęcam do włączania się aktywnego w akcję. Dziękuję bardzo. 

[02:56:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pan Sołtys Gorodowienko. 

Pan Sołtys Bielewicz. 

- Sołtys Henryk Gorodowienko: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja znowu od tych drzew, po 

ostatniej burzy... są takie drzewa, na których jest dużo tej jemioły. Te drzewa są... gałęzie 

połamało i tak to wisi, jeszcze jak dojdą te liście, a to wisi nad drogą, w każdej chwili... Jadąc 

stamtąd ode mnie to można zobaczyć, bo z tej strony od Gródka to jakoś nie aż tak, a z tamtej 

strony do strasznie nad drogą tych gałęzi wisi. No i to jakoś trzeba sprzątnąć. Następny, z tej drogi 

bielewickiej to tam piaski, to, to, rozjeżdżone. Zgadza się. Tamta droga była nieużyteczna, dzieci 

też. Tam dwoje dzieci czy karetka, nie można było. Teraz już w porządku jest, ale czy tam nie 

można postawić jakiegoś znaku „zakaz wjazdu w czasie roztopów”, tam półtorej tony czy dwie 

tony? Można takie. Tam rolników dużych nie ma, żeby tam musiał dojechać rolnik, mleko zabrać, i 

tak dalej. Taki znak mógłby istnieć, w czasie roztopów zakazuje się wjazdu pojazdów o... 

przykładowo, dwie tony, półtorej tony i będzie spokój, będziemy mieli problem... Ta droga się 

uratuje, jeżeli tego nie będzie no to każdy jedzie, bo mówi jest droga i koniec. Dziękuję bardzo. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Proszę bardzo, pan Wójt. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: Szanowny panie Sołtysie, ja myślę, że jeżeli chodzi o drzewa to 

wiem, że tych wniosków sporo, jak to się mówi, trafiło, bo rozmawiamy o drzewach, ale dokładnie 

nie wiemy... Nie, nie, nie, ja wiem, wiem, ale tutaj Radny zgłaszał. Chodzi o to, że tak, to, co 

zgłosiliśmy to jest rozpatrywane, w niektórych kwestiach są wydane decyzje na wycięcie tych 

drzew. Mam na uwadze wzdłuż drogi tej do... no do Bielewicz, tak, czy jak to nazwać, nie? 

Natomiast, natomiast to, co pan mówi to zgłosimy, poprosimy służby, żeby służby powiatu 

białostockiego, żeby oceniły tę sytuację, co pan mówi, zagrożenia tych gałęzi, tej jemioły i tego 

wszystkiego i ocenili, czy nie trzeba rzeczywiście tutaj w najbliższym czasie wyciąć. Ja obiecuję, 

że... Dzisiaj mamy piątek to już nie zdążymy może, ale po niedzieli postaramy się taki wniosek 

sformułować o dokonanie oględzin w związku z wnioskami mieszkańców i tak dalej, i tak dalej. 

Druga sprawa jaka była? Droga. Szanowni Państwo, nie wiem, czy zauważyliście, że te znaki, 

które stoją nawet w kierunku Bielewicz, na drodze utwardzonej, czy Wiejek, są takie, że nie 

dopuszczają, w większości przypadków, tych ciężarowych samochodów do jazdy po tych drogach, 

a jeżdżą. Nie ma czegoś takiego, że na drogach żwirowych są ustawiane znaki, po prostu to... 
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znaków, jak to nazwać no, tonażowych, nie? Ja się nie spotkałem z takim czymś i być może 

nawet, jeżeli to zrobimy dla celów prewencyjnych to, to w jakiś sposób zadziała, ale tylko myślę 

dla tego celu, bo naprawdę ludzie wiedzą, że... do czego służy, jak to się mówi... Niektórzy mówią 

droga jest po to, żeby jeździć, jak ja mam wywieźć z lasu drzewo, bo nie ma innej możliwości 

przejechać przez to... niż po tej drodze, tak? No i odpowiedź jest krótka, no rzeczywiście nie ma 

którędy przejechać tylko po tej drodze, nie? Tak że to są sytuacje złożone, problematyczne. 

Dopóki nie utwardzimy większości tych dróg, jak to się mówi, w sposób może nie całościowy, nie? 

Bo wszystkich dróg się nigdy nie utwardzi albo nie ma takiej potrzeby, ale te główne drogi to, to, to 

z tym tonażem to naprawdę to... Chociaż mówię, i tak i tak nie są przestrzegane, bo widzimy jak 

jeżdżą do Wiejek, gdzie tam jest tonaż określony, odpowiednio mniejszy. 

[03:00:55] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję bardzo. Pan Sołtys usatysfakcjonowany jest 

odpowiedzią pana Wójta? No. 

- Sołtys Henryk Gorodowienko: Okaże się. Ale ja chciałbym, żeby te drzewa, bo z tej strony będą 

jechać z Gródka i oceniać to wszystkie będą dobre drzewa. To może potwierdzić Radny Nos. A 

jak będą jechać ode mnie do Gródka to będą widzieć, co się dzieje. Tam tragedia z tymi drzewami. 

Czy na samochód... I będzie za późno. 

- Radny Mirosław Nos: Panie Sołtysie, ja o to wnioskowałem we wspólnej komisji, która odbyła się 

w środę. Pan teraz wnioskuje. Pan Wójt dał odpowiedź. Będziemy temat, mam nadzieję z panem 

Wójtem, ciągnęli dalej i to skutecznie. Dziękuję. 

- Wójt Gminy Wiesław Kulesza: To szanowni Państwo, ostatnie zdanie. Tu nie chodzi nawet o 

wnioskowanie takie wielokrotne. Tu chodzi o skuteczność, jak to się mówi, w zakresie 

zrealizowania tego problemu. Jeszcze raz powtarzam, pewnie w planach Zarządu Dróg 

Powiatowych jest zrobienie z tym porządku, tylko my, tak jak powiedziałem, w poniedziałek 

zwracamy się z wnioskiem o ponowne, jak to się mówi, dokonanie oględzin i określamy, że 

widzimy problem ten, co pan mówi i zobaczymy, jaki będzie skutek no. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Proszę, udzielam panu głosu, dla pana Sołtysa z Załuk. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Dzień dobry raz jeszcze, mówiłem, że wrócę. Wysoka Rado, panie 

Wójcie. Ja pozwoliłem sobie tutaj w imieniu swoim, jak i Sołtysów, którzy są podpisani pod 

wnioskiem złożyć wniosek o dokonanie zmian w systemie rekompensacyjnym dla Sołtysów i 

przyjęcie diety w formie miesięcznego ryczałtu. Wiem, że to będzie trochę wnosiło pewne... 

perturbacje tutaj w Radzie. Mamy też taką propozycję, jakby to miało wyglądać, jak miałaby ta 

wyglądać uchwała dotycząca diety Sołtysa w formie ryczałtu. Dodam tylko, że to są rzeczy zgodne 

z aktualnym orzecznictwem. Wiem, że trochę pracy będzie musiał wykonać na pewno pan 

Sekretarz, Radca Prawny będzie musiał się w temacie wypowiedzieć. My składamy taką 

propozycję, żeby też dietę zróżnicować w zależności od wielkości sołectwa. Dla przykładu, 

sołectwo do pięćdziesięciu mieszkańców – trzysta złotych, od pięćdziesięciu do stu – trzysta 
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dwadzieścia pięć i powyżej stu mieszkańców – trzysta pięćdziesiąt. To są rzeczy przykładowe 

tylko kwoty, tak? Ja tu nie mówię... To jest taka nasza propozycja. Dodatkowo, jeżeli w danym 

miesiącu sesja się nie odbywa dieta... w przypadku sołectwa do pięćdziesięciu mieszkańców to 

jest dwieście pięćdziesiąt złotych, od pięćdziesięciu do stu – dwieście siedemdziesiąt pięć, 

powyżej stu mieszkańców trzysta złotych. W przypadku, gdy kadencja Sołtysa rozpocznie się w... 

lub upłynie w trakcie miesiąca, dietę wypłaca się w wysokości proporcjonalnej do liczby dni 

pełnienia obowiązków w danym miesiącu, przyjmując jeden dzień pełnienia obowiązków za jedną 

trzydziestą wysokości diety, o której było wcześniej powiedziane. Pozwolę sobie też... trochę tak 

historycznie o stanowisku Sołtysa, bo nie ukrywam, mając odniesienie w innej gminie, mając 

znajomych też w innych w ogóle terenach, którzy są Sołtysami... Była wcześniej rozmowa tutaj o 

Funduszu Sołeckim. Akurat pani Radna widzę, że wyszła. Było powiedziane, że sołtys niesie dużo 

na swoich barkach, ale nie ograniczajmy sołtysa, jego diety, tylko do obecności na sesji, bo w tym 

momencie jakikolwiek zwrot poniesionych kosztów sołtys zostaje tylko, jeżeli przyjdzie na sesję. 

My nie walczymy o Fundusz Sołecki. Wiemy, jak wygląda sprawa z finansami gminy. Ja pozwolę 

sobie jeszcze na temat stanowiska sołtysa tak słowo powiedzieć. Sołtys de facto pochodzi od 

niemieckiego Schuldheiss, Schultheiss, sędzia. Ten, który wskazuje winnego. Był to zawsze 

przedstawiciel lokalnej społeczności, przeważnie wiejskiej. Jego rola od średniowiecza ulegała 

poważnym zmianom i od tysiąc dziewięćset dziewięćdziesiątego roku w Polsce jest organem 

wykonawczym sołectwa. Urząd sołectwa... urząd sołtysa został utworzony na przełomie 

dwunastego, trzynastego wieku, we wsiach lokowanych na prawie niemieckim. Pierwszym 

sołtysem zostawał zasadźca, który reprezentował interesy feudalnego pana. W tym momencie 

jakby sołtys reprezentuje interesy Rady Gminy. W Polsce po tysiąc dziewięćset osiemnastym roku 

funkcjonowały cztery systemy samorządności jako pozostałość polityki państw zaborczych. W 

trzydziestym trzecim roku została uchwalona ustawa scaleniowa, która doprowadziła do 

ujednolicenia systemu samorządności. W trzydziestym czwartym roku gminy jednostkowe zostały 

zlikwidowane i włączone w skład gmin zbiorowych, w których jednostkami pomocniczymi stały się 

sołectwa. W PRL-u funkcja sołtysa istniała do pięćdziesiątego czwartego roku, gdy została 

zastąpiona w latach pięćdziesiąt cztery – pięćdziesiąt osiem instytucją pełnomocnika gromadzkiej 

rady narodowej. Zapewne wiecie Państwo z historii, jak wyglądała ewolucja samorządu w Polsce. 

W pięćdziesiąty ósmym roku ponownie przywrócono stanowiska sołtysa. Do siedemdziesiątego 

trzeciego roku samorząd wiejski działał w ramach gromad, a następnie w ramach sołectw jako 

jednostek pomocniczych gmin. 

[03:06:00] 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: (kontynuując) Sołtysów wybierano w wyborach jawnych na trzyletnią 

kadencję. Sołtysi pełnili funkcje administracyjne, samorządowe, organizacyjno-społeczne. Sołtys 

zawsze był pośrednikiem między mieszkańcami wsi a gromadą narodową. Po siedemdziesiątym 

trzecim roku... między radą narodową a naczelnikiem gminy, bo wtedy nie było wójta, nie było 

burmistrza, był naczelnik gminy. Od dziewięćdziesiątego roku sołtys jest organem wykonawczym 

jednostki pomocniczej gminy. Gminy, sołectwa. Sołtys jest wybierany przez zebranie wiejskie. 
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Działalność sołtysa wspiera rada sołecka. Sołtys korzysta z ochrony prawnej przysługującej 

funkcjonariuszom publicznym. Szczegółowe regulacje uprawnień sołtysa regulowane są w 

statucie sołectwa, uchwalanym przez Radę Gminy. Każdy zna podstawowe kompetencje sołtysa. 

Sołtys przede wszystkim reprezentuje sołectwo na zewnątrz. Zwołuje zebranie wiejskie, na którym 

rozpatruje się szereg spraw związanych z życiem sołectwa. Realizuje uchwały Rady Gminy 

dotyczące sołectwa, a także umożliwia zapoznanie się z uchwałami Rady jak najszerszemu 

kręgowi mieszkańców sołectwa. Jednym słowem tłumaczy z urzędowego na nasze. W zakresie 

ustalonym przez Radę Gminy sołtys może dokonywać poboru podatków rolnego, leśnego. W 

naszym przypadku jest także jako inkasent opłaty za gospodarowanie odpadami. Sołtys 

uczestniczy w Radach Gminy, a także w pracach jej organów bez prawa do głosowania. Może 

brać udział w posiedzeniach komisji Rady Gminy, jeśli rozpatrywane są sprawy sołectwa, o ile 

zostanie zaproszony. Odkąd jestem Sołtysem nigdy nie dostałem zaproszenia na żadną komisję. 

Nie wiem, może tu się tego nie praktykuje. Na sesję owszem, dostaję, tak że dzisiaj jestem. Jak 

Państwo widzicie rola sołtysa się nie... nie zostaje tylko sprowadzona do roznoszenia podatków, 

do zbierania wpłat za odpady. Sołtys jest też animatorem życia w swojej wsi. To my dostajemy 

zawsze po głowie, jak coś się tutaj u was nie wypali. Nie Państwo Radni, chociaż do Państwa 

Radnych też zapewne są telefony, ale to przede wszystkim do Sołtysów zawsze ktoś ma 

pretensje, czemu gmina tak a nie inaczej. Czemu, tak jak tutaj poprzednik mój, czemu droga 

niezrobiona i takie inne. Więc my tutaj jako Sołtysi, a podpisali się praktycznie wszyscy, składamy 

wniosek o to, żebyście Państwo ustawili, ustanowili w naszej gminie ryczałt, dietę jako w formie 

ryczałtu dla Sołtysów. Tak że w tym momencie za to dziękuję. Ja składam wniosek oficjalnie na 

dziennik, żeby nie było. Nie przygotowywałem... A nie wiem, czy mi podpisze, że odebrał. A tak 

dostanę pieczątkę. Wiem, jest wszystko w protokole, tak że... Ale ja złożę na dziennik, mam dwa 

egzemplarze, tak że na ten... Ja chciałem też... Słucham? A, to wy tak między sobą, dobrze. Ja 

chciałem też serdecznie tu podziękować pani Monice, że złożyła wniosek, tylko jedna mała 

poprawka. Do dwudziestej drugiej światło. Nie do dwudziestej trzeciej. Radunin dwudziesta trzecia, 

tylko pytanie, po co im? Tak samo jak u nas, dwudziesta... Ale po co im dwudziesta trzecia? Tak 

przepraszam, bo teraz dyskusja wyjdzie na... Dwudziesta druga, więcej nie trzeba, a rano nie 

musi się świecić, bo de facto... 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To proszę, proszę uzgodnić i... 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: To dwudziesta trzecia... Dwudziesta druga trzydzieści. Proszę 

Państwa, ja powiem uczciwie. Jak było do dwudziestej drugiej, ja nie ukrywam, że po cichutku 

życie wiejskie dwudziesta druga latem się kończy. Jak ktoś gdzieś chce sobie zrobić grilla, 

ognisko i tak sobie robi na swojej posesji, nikomu to de facto światło nie pomaga. Poza tym latem, 

jak dzień trwa dłużej to my tak de facto może z godzinę niecałą skorzystamy z tego oświetlenia. A 

rano, jeżeli to znowu ktoś będzie o czwartej włączał, nie wiem dla kogo, nie wiem po co. Ja 

uważam, że przynajmniej w Załukach... Zresztą też rozmawiałem z Sołtysem z Radunina, o 

czwartej rano nikomu do niczego to światło nie jest potrzebne, więc... W niektórych rzeczach tak, 



XXXV Sesja Rady Gminy Gródek 
www.transkryptor.pl 

53 

aczkolwiek pięćset plus też miało w czymś pomóc, nie wiem, czy pomogło, bo z badań wynika, że 

nie pomaga. Tak że ja dziękuję serdecznie. Nie przeszkadzam. 

[03:10:15] 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję za wystąpienie. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Ponieważ najprawdopodobniej wniosek, który pan złożył trafi na 

Komisję Gospodarki, Finansów i Rolnictwa i będzie na tej komisji rozpatrywany, bo to akurat tym 

zakresem... Jasne, oczywiście, a ja już oficjalnie pana na komisję zapraszam. 

- Sołtys Paweł Koronkiewicz: Dobrze, dziękuję. 

- Radny Grzegorz Borkowski: Proszę. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych... Czy ktoś z 

Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Ja jeszcze do pani Kierownik mam takie... Z 

obserwacji moich wynika, że na ulicy Szosa Wschodnia są dwa... były dwa te spowalniacze. 

Jeden już do połowy nie funkcjo... rozebrany, a drugi tam częściowo, może nie do połowy. Czy 

coś gminie wiadomo na ten temat? Czy te spowalniacze na złom poszły czy gdzie się one... może 

dotarły? Nie no... może... 

- Kierownik Referatu Monika Kazberuk: Jakichś szczegółowych informacji na ten temat nie mamy, 

co się dalej wydarzy z nimi, tak, czy one będą uzupełnione czy nie. My w każdym razie od siebie 

jako gmina zgłosiliśmy to do zarządcy drogi, tak? Czyli do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad. 

- Przewodniczący Rady Wieczysław Gościk: To czyli zarządcą tej drogi to jest... Aha, rozumiem. A 

gdzie te spowalniacze są to nie wiadomo tam? Nie, być może zostały gdzieś przewiezione do 

zakładu komunalnego czy coś? To są... są rozbierane przez, przez... sprzęt ciężki no, traktory. 

Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Stwierdzam, że 

dziewiętnasty punkt dzisiejszych obrad został wyczerpany. Przystępujemy do realizacji 

dwudziestego punktu dzisiejszej sesji: przyjęcie protokołu obrad trzydziestej czwartej sesji Rady 

Gminy Gródek. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag ani uzupełnień co do treści protokołu. 

Proponuję więc przyjęcie protokołu obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Gminy Gródek. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Gminy 

Gródek? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Dziękuję. Kto jest przeciw? Proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał? Proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Na 

podstawie wskazania elektronicznego systemu głosowania ogłaszam, iż za przyjęciem protokołu 

obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Gminy Gródek opowiedziało się dwunastu Radnych, brak 

dwóch głosów. Stwierdzam, że protokół obrad trzydziestej czwartej sesji Rady Gminy Gródek 

został przyjęty. Wobec wyczerpania porządku obrad dziękuję wszystkim uczestnikom trzydziestej 

piątej sesji Rady Gminy Gródek. Zamykam obrady trzydziestej piątej sesji Rady Gminy Gródek. 

Dziękuję. 
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